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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
13. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2023. november 28-án, Nógrádon 
megtartott üléséről. 

 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Piroska János alpolgármester 
   5 fő képviselő: Karcag Sándorné, Kelemen Gyuláné, Keresztes Konrád,  
                                                              Kovács Ágnes, Papp László 
         

Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 
 

Meghívott vendégek: Horváth Erzsébet óvodavezető 
                                     Dr. Kovácsné Balogh Mónika Nógrád Várának Megmentéséért   
                                                                                      Alapítvány elnöke 
 
Érdeklődő állampolgárok: Benecz Norbert, Dr. Kovács István, Dániel Tünde,  
                                              Dávid Barbara, Kollár László, Mátyás Péter, Pintér Ferenc,  
                                              Srám Péter                                                                              
Napirend: 

1. Közmeghallgatás 

2. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 

3. 2023. évi költségvetési rendelet módosítása, elfogadása, beszámoló az 
önkormányzat háromnegyedéves gazdálkodásáról 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

4. Az önkormányzat által nyújtott szolgáltatások díjairól szóló rendelet módosítása 
 Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

5. Piac kialakítása, útszabályozás 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
6. Angyalvár Óvoda beszámolója és munkaterve 

Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető 

7. Közös Hivatal 2022. évi munkájáról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

8. Bizottsági beszámoló 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

9. Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 



10. 2024. évi belső ellenőrzési tervek elfogadása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

11. Pályázatokról beszámoló, döntéshozatal 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

12. Szabályozási vonalakról döntéshozatal 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

13. 2024. évi munkaterv megtárgyalása, elfogadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

14. 2024. évi rendezvénynaptár megtárgyalása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

15. Gyerekek mikuláscsomagjáról tájékoztatás, idősek támogatásáról döntés 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

16. A Nógrádi Híradás c. újság kiadása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

17. Önkormányzati tulajdonú földek haszonbérbe adása 
     Előadó: Varga Richárd polgármester 

18.  Szüreti felvonulás - Őszi vigalom rendezvény pénzügyi elszámolása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

19. Kevevári Kristóf és neje Nógrád 1134 hrsz-ú építési telek vásárlása  
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

20. Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány kérelme 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

21. Partnerségi egyeztetés lezárása - M2 autógyorsforgalmi út I. ütem Rétság 
elkerülő szakasz útépítés 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
22. Egyebek 

- Döntés közigazgatási szünetről 
- Hóeltakarításra, síkosságmentesítésre vonatkozó ajánlatok tárgyalása 

 
Napirend utáni hozzászólások. 

Hozott határozat: 95/2023.(XI.28.) – 123/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Hozott rendelet volt:  

- 16/2023. (XI. 29.) önkormányzati rendelet az önkormányzat 2023. évi 
költségvetéséről szóló 3/2023. (III.14.) rendelet módosításáról 

- 17/2023. (XI. 29.) önkormányzati rendelet az önkormányzat által nyújtott 
szolgáltatások díjairól szóló 15/2005 (XI.30) rendelet módosításáról 

- 18/2023. (XI. 29.) önkormányzati rendelet a Helyi Építési Szabályzatról szóló 
13/2007.(XII.29.) rendelet módosításáról 

Zárt ülés nem volt.  
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Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a megjelent képviselőket, a jegyzőt, 
a meghívott vendégeket és az érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, 
hogy az ülés határozatképes, így azt 16 óra 03 perckor megnyitotta. Piroska János 
alpolgármester jelezte, hogy késni fog. 

Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kovács Ágnes és Papp 
László képviselők személyében. Papp László jelezte, hogy nem tud az ülés végéig maradni, 
ezért kérte a polgármestert, hogy más személyt jelöljön meg. Ezután a polgármester Karcag 
Sándorné képviselőt kérte fel jegyzőkönyv hitelesítőnek. A javasolt személyeket kérdésre a 
testület egyhangúlag elfogadta.  

A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen 
alpontokat javasol megtárgyalni.  

Ezután ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  A javasolt 
napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 

Napirend: 
 
Varga Richárd polgármester: 
Közmeghallgatást minden évben egyszer a törvényi előírásnak megfelelően meg kell hirdetni a 
képviselő-testületnek, ahol a megjelent állampolgárok feltehetnek közérdekű ügyekben 
kérdéseket. Ki kíván kérdéseket feltenni? 
 
 
 



Pintér Ferenc érdeklődő állampolgár: 
Nekem kérésem lenne a képviselő-testület, illetve az önkormányzat felé. A Mikulás 
ünnepséghez gyűjtést szervezünk, a falu közösségét szólítottuk meg, hogy lehetőségeihez 
mérten járuljon hozzá és támogassa ezt a civil kezdeményezést, szaloncukorral, édességgel, 
gyümölccsel, plüss állatkákkal, amiket december 3-án a parkban, december 4-én pedig a du. 16 
órakor induló Mikulásjáraton a gyerekeknek szét tudunk osztani. Kérem a képviselőket is, hogy 
támogassák ezt a rendezvényt. Ezúton szeretném megköszönni Kovács Ágnes és Kelemenné 
Marianna képviselőknek a támogatást, mely már megérkezett hozzánk.  
Lenne egy kérdésem is, ami a személyemet is érintette ma reggel, az úthálózat, útjavítások és 
jégtelenítés. 7 óra 20-kor szerettem volna elmenni dolgozni, és ez nagyon nehezen sikerült a 
csúszós út miatt. Nem tudom, hogy mi ezzel a helyzet, van-e az önkormányzatnak szerződött 
partnere a hóeltakarításra és síkosságmentesítésre.  A bekötő sem volt letakarítva, úgyhogy a 
Közútkezelő sem végezte úgy a munkáját, ahogy kellett volna.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Köszönöm a magam és a képviselők nevében is a megkeresést a Mikulás ünnepséggel 
kapcsolatban. Én a magam részéről támogatni fogom.  
Mivel tél van, a hó nem jöhet váratlanul, ezzel számolni kell. Én azt gondolom, hogy időben 
kiküldtem a felhívást azon helyi vállalkozóknak, akik eddig is meg lettek szólítva, illetve 
szerződéses jogviszonyban ellátták az utak takarítását is. Eddig nem kaptunk értékelhető 
ajánlatot. 4,5 tonna szóróanyagunk van betárolva, tehát szórni tudunk. Megpróbáljuk saját 
állományunkkal tisztítani majd az utakat, járdákat egy nagyobb géppel, amit akár kölcsönözni 
is fogunk, ha szükséges. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Volt nekünk tavaly egy Martinunk. Idén? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Nem vállalja.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Hogyhogy nem vállalja? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Idén négy helyi vállalkozónak lett kiküldve az ajánlatkérő és közzé is lett téve a honlapon is. 
Senki nem vállalta el a feladatot. Továbbra is várja az önkormányzat a jelentkezőket. Martinnak 
megvannak a munkaeszközei, ő ingyenesen felajánlja annak, aki elvállalja a munkát.  
 
Horváth Erzsébet óvodavezető 16 óra 17 perckor megérkezik az ülésre. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Még azt szeretném mondani Pintér Ferencnek, hogy én a novemberi tiszteletdíjamat szeretném 
felajánlani nekik. Van erre lehetőség? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A képviselő-testület tagjai korábban arról nyilatkoztak, hogy számfejtve kérik a tiszteletdíjukat. 
Tehát számfejtve lesz ezután is és azzal utána úgy rendelkezel, ahogy szeretnél.  
 
 
 



Keresztes Konrád képviselő: 
Ha jól értem, ha számfejtitek, akkor abból lejön az, ami jár a királynak. Ha nem számfejtjük, 
akkor kicsit több marad.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Jogszabály szerint le kell adózni és utána annak ajánljuk fel, akinek akarjuk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Hogy juthatnak hozzá a képviselők az illetményükhöz? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Utalással kapják.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Kérhetem, hogy az enyémet egyenesen a Ferinek utaljátok? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Készpénzben tudjuk számfejteni, te személyesen bejössz érte, és átadod Ferinek. Így meg lehet 
oldani.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Akkor kérem szépen, így legyen.  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Lakik itt a faluban egy hátrányos helyzetben lévő személy, kimondhatom a nevét, Viski László, 
aki elég sok problémát okoz ő maga is és a kutyái is. Kukákból eszik, ezért kérdezem a szociális 
bizottságot, hogy nem lehetne-e rajta segíteni valahogyan? Tudom, hogy van nyugdíja, de 
szerintem nem tudja azt felvenni, mert nem tud eljutni a bankba. Nem lehetne ide a postára 
kérni a nyugdíját? Ez tarthatatlan állapot.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az az igazság, hogy én szoktam vele beszélgetni, és én tájékoztatom őt, hogy mikor megy 
vonat, vagy busz Vácra, fel tudja venni a pénzét. Szerintem egy ember életébe így nem 
avatkozhatunk bele. Más probléma van nála sajnos, valami betegség van nála. 
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Nekem azt mondta, hogy nem tudja megvenni az élelmiszert.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Én április 17 óta látom el a jegyzői feladatokat. Az előzményekben a kóbor kutyákkal 
kapcsolatban nem találtam anyagot. Felszólítottam őt, bírságot kapott. Többször kapott 
ebbejelentő lapot, de nem jelentette be az állatait azóta sem. A rendőrségtől is kapott bírságot. 
Két menhellyel is felvettük a kapcsolatot, de visszautasítottak túltelítettség miatt. A 
balassagyarmati menhely hamarosan megnyithat, szerződéstervezetet várunk tőlük. Egy 
magánszeméllyel is felvettem a kapcsolatot, aki valószínűleg ideiglenesen el tudja helyezni a 
kutyákat.  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Naponta hívják a polgárőrséget, hogy csináljunk valamit a kutyákkal, de mi nem tudunk semmit 
sem csinálni velük.  



 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Sajnos mi sem foghatjuk be a kutyákat, de bízom benne, hogy 1-2 héten belül megoldódik a 
probléma.  
 
Dániel Tünde érdeklődő állampolgár: 
A mi udvarunkban is bent volt ma két kutya. Miért nem lehet szabályozni, hogy ha valakinek 
kutyája van, tartsa kerítésen belül, hogy ne tudjanak kiszökni.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Vannak erre szabályok, de nem helyi szabályozás van, hanem központi törvényi szabályozás. 
Ebben az esetben is akkor lehet bírságolni, vagy elvitetni az állatot, ha tetten van érve a gazda. 
A ti esetetekben kétszer is tetten volt érve a gazda, kapott is felszólítást. Sajnos hiába értük 
tetten, nem tudtuk befogni az állatot, mert nincs szerződésünk még egyetlen menhellyel sem. 
Udvarból nem vihető el állat, csak közterületről.  
 
Kollár László érdeklődő állampolgár: 
Én tükör-ügyben kérdezném, hogy mikor lesz kihelyezve a tükör a Váci utcában? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Beszéltem az útmérnökkel, aki azt mondta, hogy szakmailag nem indokolt ott tükör 
elhelyezése. Ha indokolt is lenne, akkor a Közútkezelőhöz kell fordulni, hiszen az út a Magyar 
Állam tulajdona, nem az önkormányzaté.  
 
Kollár László érdeklődő állampolgár: 
A nógrádi bekötő is nehezen látható ködös időben, baleset is történt már ott. Nem lehet 
normálisan bekanyarodni, nem látni a kereszteződést.  
 
16 óra 23 perckor megérkezik Piroska János alpolgármester. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha megállsz a kanyarodósávban a szaggatott vonalnál és 45 fokban bekanyarodsz, akkor nem 
tudod eltéveszteni.  
Ha a tükör problémáját nézem, az egy valós igény, hogy az ott lakó onnan nem tud 
kikanyarodni. Én azt tudom tanácsolni neked, hogy én bár szabálytalanul, de a szembe jövő 
sávba kanyarodnék ki.  
Sebességmérőt nem tudunk kérni oda, ez is a Közúthoz tartozik? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Tudunk kérni, az a Rendőrkapitánysághoz tartozik. Beszéltem már ez ügyben a kapitánnyal, 
aki elmondta, hogy van egy műszaki csoportjuk, akik vizsgálják, hogy technikailag hol lehet 
ilyen mérőt elhelyezni. Ha alkalmas a helyszín, akkor lehet kérni.  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
A rendőrség nem tud Nógrád belterületén semmilyen mérést végezni, és nem is fog tudni egy 
jó ideig. Nincs technikai eszköz hozzá.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nógrád község esetleg nem tudna üzemeltetni egy ilyen sebességmérő készüléket? 
 



 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szerintem a Közútkezelő hozzájárulásával lehet ilyet.  
 
Benecz Norbert érdeklődő állampolgár: 
Tudomásom szerint az Árpád utcának van egy rendezési terve. Ez a terv mikor lép 
megvalósulási fázisba? Hol lehet megtekinteni? Aki elkészítette a tervet, figyelembe vette-e, 
hogy ott majd sokan le fogják vágni az utat, nem a Váci úton fognak közlekedni, hanem az 
Árpád utcán. Jelenleg az egy nyugodt utca, sok kisgyermekes család él ott, és ez is veszélybe 
kerülhet. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Anno az volt a terv, hogy a Váci útról oda kerüljön a forgalom. Azért is ilyen széles az Árpád 
utca.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Személyesen kerestek már meg bennünket Árpád utcai lakók, hogy kérjék egy sebességlassító 
küszöb elhelyezését. Én akkor kértem, hogy írásban is nyújtsák be a kérelmet, de ez még nem 
történt meg.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ez a rendezési terv él, fent van a község honlapján. Kb. 10 éve készült. Az Árpád utca folytatása 
falusias lakóövezetként szerepel a rendezési tervben attól függetlenül, hogy ez nem belterület. 
Ha van itt magánszemélynek telke, ami mezőgazdasági művelésre alkalmas jelenleg, akkor ezt 
részben, vagy egészben belterületbe kell csatolni, mezőgazdasági művelésből ki kell vonni 
aranykoronánkénti értékben, és ezután lehet rá építeni. Igazából az önkormányzatnak itt már 
nincs szerepe.  
 
Benecz Norbert érdeklődő állampolgár: 
Az önkormányzatnak van az út megépítésére elkülönített kerete, vagy ezen még nem 
gondolkodtak? Feltételezem, hogy a megnövekedett forgalom miatt a lakóingatlanok értéke 
csökkenni fog.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Egy új rendezési terv készítése már folyamatban van, a szerződés is megkötésre került erre 
vonatkozóan. 9 M Ft-ba fog kerülni az új rendezési terv. 3 M Ft pályázati forrásból, 6 M Ft 
pedig lakossági forrásból lesz finanszírozva. Az új rendezéi terv szerint is valószínűleg falusias 
lakóövezet marad majd az a terület.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A tisztelt kérdezőnek röviden az volt a kérdése, hogy meddig élvezheti még ő az Árpád utca 
nyugalmát. Ez az út semmiképpen nem önkormányzati út lesz. Egyébként az 
önkormányzatokhoz hasonlóan az országban is ellopják az emberek pénzét. Bocsánat, a nógrádi 
önkormányzathoz hasonlóan.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Képviselő Úr! Figyelmeztetnélek és visszautasítom a rágalmazást! Ha szeretnéd, akkor 
bizonyító erejűen tessék elmondani, hol és mikor milyen lopás történt.  
 
 



 
Keresztes Konrád képviselő: 
Majd kapok erre még lehetőséget. Hazudsz egyszer, hazudsz kétszer. Legyen erkölcsisége a 
polgármesternek! Ha én azt mondom, hogy hazudsz, akkor kérlek, háborodjál ezen föl, és 
jelentsél engem föl! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Törvényesen szeretnénk működni. Rágalmazol, mert nem bizonyítottál semmit. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Javaslom, hogy napirendi pontban legyen felterjesztve a javaslatod képviselő úr, a Polgármester 
hazudik címmel. Ott tudod ismertetni, bizonyítani a dolgokat. Én támogatnám, hogy egy 
napirendi ponton belül csak ezzel foglalkozzunk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Azt sajnálom tiszta szívemből, hogy te erről nem szavazol. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Én nem.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Visszatérve a tárgyhoz, az a baj, hogy erre nem lesz pénz. Nagyon jó lenne a falunak, ha az 
Árpád utcában menne a falunak az elkerülő utcája. Azért széles az az utca, hogy egy normális 
kivezető út ott elférjen. Nem hiszem, hogy ez meg fog történni. A Közútnak erre nem lesz kerete 
az elkövetkezendő években.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Annak idején felvetődött az a kérdés, hogy a falunak a közlekedési struktúráját úgy alakították 
ki, aminek most részesei vagyunk.  Ez 50 éve történt, amikor erre gondoltak,  most azon kell 
gondolkodni hogy a  Képviselőtestület reagálni a megváltozott közlekedési viszonyokat 
amelyekkel most szembesülünk. Kicsit eltértél a tárgytól, el kezdtél személyeskedni ezért nem 
is akartam szót kérni. Most úgy érzem, hogy kötelességem elmondani és az előttünk regnáló 
falu vezetés is szívén dédelgette ezt a gondolatot függetlenül attól, hogy ott lakunk én is ott 
lakom. Mi is tudtuk, hogy nem véletlenül van ott 40 méter széles utca. Előbb utóbb nem csak 
az áldásait, hanem a problémáit is fogjuk élvezni. Aki ott bármiféle fejlesztésben, vagy 
építésben akar előrelépni, ne hagyja figyelmen kívül, hogy 15-20 éven belül biztos lesz 
gyökeres változás, ami a jelen állapothoz képest más lesz.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ez akkor is látható volt, amikor annak idején vettek ott építési telkeket. Polgármester úr, 
megengeded, hogy megkínáljam az itt jelenlévőket vízzel? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem, maradjunk komolyak és felhívnám a figyelmed a méltatlan viselkedésre! Ez egy 
képviselő testületi ülés, tartózkodj az obszcén megnyilvánulásoktól! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Melyik volt az obszcén? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Volt. Nem akartam akkor a szavadba vágni.  



 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha a szemed láttára lopják el a falunak a pénzét, az elég csúnya dolog.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Erről jegyző asszony elmondta a véleményét. Van lehetőség írásbeli előterjesztésre és akkor 
napirendi pontként lehet erről tárgyalni.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az a probléma, hogy ezzel nem csak a polgármestert vádolod, hanem az egész önkormányzatot. 
Még saját magadat is.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én határozottan ellene szavaztam és felhívtam a képviselő testület figyelmét, hogy itt egy 
duplán túlárazott dologról van szó. Nekem azt mondta egy vállalkozó, hogy ennyi pénzért a 
dupláját csinálja meg. Ezt akkor elmondtam a képviselő testületnek, akik egy pillanatig el is 
gondolkodtak rajta, majd mentek a polgármester után.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Akkor mégis úgy gondolod, hogy minden képviselőt vádolsz ezzel? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Dehogy vádolok! Magamat hogy vádolnám?! Én vagyok az egyetlen, akit nem vádolok.  
 
Piroska János alpolgármester: 
A korábbi testületi ülésekre egy intelligens magatartásforma volt jellemző. Az utóbbi időben ez 
kezd felbomlani, mert bekerült a körünkbe Keresztes Konrád képviselő, aki önkontroll 
hiányában etikai szabályokat hág át. Ez mindenkire sértő, a hallgatóságra, a polgármesterre, a 
falu vezetésére, mindenkire. Javaslom, hogy tartsunk egy olyan összejövetelt, ahol tücsköt-
békát kiabálhat mindenki a falu vezetésére, de itt ezt próbáljuk meg mellőzni. A mi munkánkat 
a törvény leírja, minden mozzanatát szabályozza. Itt te most orrba szájba próbálod magyarázni, 
hogy nem szavaztál. Általános szavazásnál nincs odaírva a neved, hogy te hogy szavaztál. A 
képviselőnek felelősséggel kell lennie a döntéseiért.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Néha egyszerűen felháborító a viselkedésed! Sokáig ott voltam az iskolában, úgyhogy tudom 
azokat a dolgaidat, amiket ott csináltál a fával meg a tüzeléssel kapcsolatban, úgyhogy jobb, ha 
te a lopásról nem beszélsz. Hagyjuk abba! Gyomorideggel jön ide az ember, mert nem lehet 
téged elviselni. A megjegyzéseidet velem kapcsolatban pedig légy szíves fejezd be! Az 
„igazmondó” én tudom, mire vonatkozik, de majd egyszer el fogom mondani nyilvánosan is. 
Közmeghallgatás van, nem rád vagyok kíváncsi! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Kedves János! Az igaz, hogy a testület szavazott, és elfogadta az Ibolya utca mart aszfalttal 
történő helyreállítását, én viszont ellene szavaztam, mert jelentősen túlárazottnak tartottam a 
dolgot. Aki visszanézi a videofelvételt látni fogja, hogy én ellene voltam. Egy opciós ajánlatot 
tettem fel, ami arról szólt, hogy ezért az összegért két utcát lehet megcsinálni.  
 
Varga Richárd polgármester: 



Képviselő Úr! Szeretném felhívni a figyelmed, hogy közmeghallgatást tartunk, és amiről te 
beszélsz, az nem tartozik egyik napirendi ponthoz sem. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én azt gondolom, hogy a képviselő többletjogokkal rendelkezik, nem pedig korlátozva van. Ha 
egy témát megérintünk, akkor a képviselő hozzászólhat. Bocsánatot kérek, amit megszólított 
engem Piroska János úr, vagy Ági néni megszólított,  - akire most nem mondtam neki, hogy 
igazmondó, -  tehát kialakult egy párbeszéd. 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Szégyelhetnéd magad! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én azt gondolom, hogy te szégyelhetnéd magad! 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én nem hiszem, tanítottam a lányodat is, versenyre készítettem fel és ennek ellenére így 
viselkedsz velem! Felháborító! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Méltatlan a viselkedésed Képviselő úr! Provokálod a képviselő társakat. Szépen megkérlek, 
tisztelt az idősebbet, ne provokáljál senkit!  
A napirendi pontok azért kerülnek kiküldésre, mert ezek mentén megy a napirend tárgyalása. 
Az Ibolya utca helyreállításának megtárgyalása az itt a közmeghallgatáson most nem fér bele.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az igaz, hogy eddig kultúráltak voltak a testületi ülések, de eddig 16 évig más volt a 
polgármester. Több, mint 20 évvel ezelőtt pont a te választási üléseden azt mondta Zsuzsika, 
hogy én soha nem loptam, soha nem csaltam, soha nem hazudtam. Emlékszel rá János, hogy 
mekkora vastaps volt?  
A jelenlegi polgármester úrnak azt szeretném mondani, hogy amikor a tiszteletről beszélünk, 
egy hölgyről akkor sem illik azt mondani, hogy idősebb, mint én vagyok.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Az Ibolya utcai 8,5 M Ft-os felújítás valóban megérte ezt az összeget?  
 
Varga Richárd polgármester: 
A beadott pályázati szabályok szerint adta be azt az önkormányzat, a testület döntése alapján a 
megfelelő határozatot mellékelve a pályázatot. Készült egy mérnöki költségbecslés és műszaki 
tartalom, amit beadtunk. Kétszer, vagy háromszor vissza is küldtem az ellenőrző hatóságoknak 
műszaki tartalom változtatási igénnyel kapcsolatban. A harmadik esetben elfogadta a műszaki 
tartalmat. Kikértem a Magyar Államkincstár munkatársának véleményét és azt a választ adta, 
hogy teljesen reális árak szerepelnek a pályázatban.   
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az elmondottakat annyiban szeretném kiegészíteni, hogy ez nem felújítás volt, hanem 
helyreállítás. Próbáltuk felújításként benyújtani, mert szerettünk volna ott egy megfelelő utat 
kialakítani, de vis maior pályázat révén csak az eredeti állapotot lehetett helyreállítani.  
 
 



Keresztes Konrád képviselő: 
Ez rendben is lett volna. Én elmondtam, hogy ugyanezzel a műszaki tartalommal kétszer annyit 
helyre lehetett volna állítani. Ezt nem elfogadni bűn volt. Még akkor is, ha leplezve van egy 
közbeszerzési eljárással. 
Mi képviselők arra tettük fel az esküt, hogy Nógrád községet képviseljük, de ez a testület abban 
az esetben nem ezt tette.  
Szeretném kérni, hogy Nyugat Nógrád területén, ahol ez a cég pályázatot nyert, hogy rajta kívül 
kik pályáztak még. Erről kérek egy excell táblázatot. Ezt megkaphatom a jegyző asszonytól? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Tőlem nem! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Akkor közérdekű adatigénylés formájában kérem.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Annyi sok mindent felvetettél, csak egy dolgot felejtettél el, hogy tükröt tettél volna magad elé, 
hogy emlékezz arra az időszakra, amikor nagystílű vállalkozóként dolgoztál az 
önkormányzatnál. Az önkormányzat nincs abban a helyzetben, hogy maga gyártson vis maior 
helyzeteket.  
Az önkormányzat nagyon helyesen a polgármester előterjesztésével, a jegyzővel együtt 
lépeseket tettek, hogy a testület elé hozzák döntésre az ügyet. Örüljünk, hogy ez a vis maior 
helyzet pozitív elbírálást kapott és meg fog valósulni belőle annak az útszakasznak az eredeti 
állapotban történő helyreállítása.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Keresztes képviselő úr gondolatait szeretném annyiban kiegészíteni, hogy nem volt 
közbeszerzés alá eső beruházás, itt csak meghívásos volt. A záró határidő december 10. Az 
előző ülésen nem volt már arra idő, hogy még bekérjen az önkormányzat ajánlatokat. Igen, 
megérte az önkormányzatnak ez a beruházás. Engem megnyugtat a Magyar Államkincstár 
alkalmazottjának álláspontja, hogy ezek az árak teljesen reálisan lettek megállapítva.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én az augusztusi ülésen – amikor értesültem erről a beruházásról – elmondtam, hogy kérek 7 
napot és prezentálok ajánlatokat. 7 napot mondtam.  Augusztusban nem kezdődött el az 
útépítés, hanem csak valamikor októberben. Azok az emberek, akiket én meg tudtam volna 
kérdezni, hamarabb építettek volna és kétszer annyit.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Egyszerűen nem értelek Konrád. Állandóan hivatkozol a végzettségeidre, szánj időt arra, hogy 
előveszed a Szervezeti és Működési Szabályzatot és nyújtsd be törvényes keretek között a 
képviselői indítványodat a polgármesternek.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nyitott kapukat döngetsz! A jegyző asszony volt olyan kedves, és felvetette, hogy legyen ez 
egy napirendi pont a következő ülésen. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A jog alapja a bizonyítás. Tessék bebizonyítani, hogy ki, mikor, hogyan lopta el ezt a pénzt.  
 



 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én ezt mindenki előtt ki merem jelenteni, hogy te ebben nem vettél részt. Téged nem terhel a 
felelősség.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Fejezzük ezt itt most be! Doktor úr jelezte, hogy szólni szeretne, megadom a szót, tessék! 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
2022. március 7-től megszűntek a rendezvények szervezésére vonatkozó korlátozások covid 
ügyben, tehát bőven lett volna 2022-ben 10 hónap arra, hogy legyen falugyűlés. Idén sem volt 
még. Az SZMSZ előírja: „A polgármester évente egy alkalommal falugyűlésen tájékoztatja a 
lakosságot az önkormányzat munkájáról és kikéri a lakosság véleményét a község életében 
alapvető jelentőségű kérdésekről.” 
Miért nem volt 2022-ben falugyűlés? Idén miért nem volt még? Bár még lehet, ezt lehet pótolni. 
Ha lesz falugyűlés, akkor az ne munkaidőben, hanem lehetőleg hétvégén vagy hétköznap este 
legyen megtartva. 
A következő a kamera ügy lenne: Az SZMSZ 40.§ (5): „A képviselő-testület nyilvános üléséről 
videofelvételt kell készíteni, amelyről a készült anyagot vágatlan formában – 5 napon belül – a 
község honlapjára fel kell tenni.” 
A 2023. feb. és márc. testületi üléseken, amelyeken a Háziorvosi Szolgálat számára 
létfontosságú ügyekről szóló viták zajlottak, nem volt videó-rögzítés, pedig az SzMSz szerint 
kötelező lett volna. Ez a mulasztás törvénysértés, ami tehát 2 nyilvános testületi ülésen is 
megtörtént. Mi volt ennek az oka? Keresztes Konrád képviselő úr kérte, hogy vizsgálják ki, 
hogy ki mulasztott. (Kérése a jegyzőkönyvben is benne van.) Szeretném megkérdezni a tisztelt 
polgármester urat, hogy megtörtént-e a vizsgálat? Ki mulasztott? Történt-e szankció, intézkedés 
azzal szemben, akinek ez köszönhető volt? 
A harmadik kérdés a választásokhoz kapcsolódik. Valószínűleg már nem lesznek ilyen 
körülmények a választásokig, hogy így lehessen párbeszédet folytatni, hogy a polgármester úr 
nem vág folyton az ember szavába. A 2019-es helyi választás óta azt beszélik, hogy a 
polgármester úr olyan rokonai is itt szavaztak Nógrádon, akik soha nem éltek itt, és azóta sem 
élnek itt életvitelszerűen, tehát csak a választásra lettek itteni lakcímre bejelentve azért, hogy 
itt szavazhassanak. Igaz ez? Tényleg történt ilyen? És a 6 hónap múlva esedékes választásra 
óhajt-e polgármester úr ilyen szavazókat Nógrádra bejelentkeztetni a minél jobb választási 
eredmény elérése érdekében? 
A végére lenne egy közérdekű javaslatom, amire szintén lehet reagálni. Az augusztus végi 
testületi ülés legvégén, igaz, csak Keresztes képviselő úr közbenjárásával, nagy nehezen, de 
végül megadta a szót nekem a polgármester úr. A betegszállítás kapcsán tettem volna fel 
kérdést, de már a kérdést sem hagyta végigmondani. Miközben beszéltem, megalázó módon, 
csúnyán lehurrogott, közben kikapcsoltatta a kamerát és közölte, vége az ülésnek, és hogy nem 
hallgat végig. A kamera kikapcsolása után aztán szóban nekem esett és durván sértegetett a 
képviselők jelenlétében, majd meghallgatás és érdemi válasz nélkül kivonult a teremből, 
miközben ismételgette pocskondiázó mondatait, amik rám vonatkoztak. A falu háziorvosaként 
és nógrádi lakosként is kikérem magamnak ezt az alpári viselkedést, amit velem szemben a 
képviselők és a jegyző asszony előtt megengedett magának a polgármester úr.  Ez a viselkedés 
elfogadhatatlan egy polgármestertől, mint ahogyan az a brutális tisztogatás is, amivel az elmúlt 
egy évben a régebb óta az önkormányzatnál dolgozó, kivétel nélkül helyben lakó, tapasztalt 
hivatali dolgozókat elüldözte a hivatalból. És az is elfogadhatatlan, amikor szemrebbenés nélkül 
hazudik képviselőtestületi üléseken.  Mivel már sokadik alkalommal mutat méltatlan 



viselkedést, javaslom, hogy az egymás után sorban lemondó képviselők helyett a polgármester 
úr mondjon le a mandátumáról! Köszönöm, hogy meghallgattak! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Van, amire jegyző asszony fog válaszolni, van, amire én. 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Bocsánat jegyző asszony, de én elsősorban a polgármester úrtól várom a választ. Kifejezetten 
őtőle és neki szántam a kérdéseket. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ami törvényességet érint, ott jegyző asszony fog válaszolni. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
2022. május 21-én 17 órakor falugyűlést tartottunk a Művelődési házban. Idén valóban nem 
volt még falugyűlés. Közmeghallgatás a törvény szerint évente kötelező. Ha a falugyűlést 
mellőzzük, akkor jogszabálysértést követünk el.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Amit betegszállítás ügyében sérelmezett a Doktor úr,  azt gondolom hogy nem a megfelelő 
módon egy települési háziorvosnak és egy települési polgármesternek kellett volna 
párbeszédnek zajlani nem úgy történt ehhez tartom magam most is mert különböző facebook 
oldalakon, ami köztudottan egy közösségi média tulajdonképpen a település életében csak egy 
kiegészítő információs lehetőség semmiképpen sem hivatalos és doktor úr ezen iromány 
alapján jelezte, hogy a polgármesternek nem feladata a kórházba történő betegszállítás. A 
polgármester nem is akart kórházba szállítani senkit főleg nem  kampány céllal ahogy ön 
említi igencsak méltatlan egy háziorvoshoz képest. Én nem ezzel kampányolok nem is fogok, 
egyébként jegyző asszony elmondta Önnek, hogy ő írta tévedésből, hogy kórházba, ezt 
javítottam. Úgy írtuk, hogy akár itt is lehet rá igény. Amikor doktor úrral közösen covid oltást 
megszervezve Balassagyarmatra oltó pontra szállítottunk személyeket akkor még nem volt 
kampány busz ugye doktor úr? Én 2018-tól vezetem a buszt. Akkor még nem voltam 
polgármester megbízásos jogviszonyban vezettem a buszt, amikor a Bajnai Ferenc lemondott 
erről és három hónapig nem találtak senkit és akkor azt mondtam a Polgármester Asszonynak, 
hogy ha senki nem lesz szeptemberig akkor el fogom vállalni. Miért ne kérhetné meg valaki 
az önkormányzatot, hogy elvigye őt a vizsgálatra? 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Most sem érti, hogy mi volt a probléma, hogy egy két soros hirdetés jellegű mondattal ki volt 
írva először kórház felirattal majd valóban átjavították rendelőintézetre.  de ez is ugyanaz a 
kategória, ha az illetékes orvossal megvan konzultálva lehet szállítani beteget szakrendelésre. 
Akkor lett volna korrekt ez a kijelentés, ha részletesen leírásra kerül milyen esetekben segít a 
hivatal. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Doktor Úr miért nem hívott fel telefonon? Egyeztető megbeszélésre is ide hívtam Önt, de Ön 
jelezte, hogy nem akar velem beszélni. 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Én azok után, amit ellenem elkövetett nem akarok önnel beszélni. A két hátbatámadás után 
úgy döntöttem, hogy önnel négyszemközt nem fogok beszélni, de nyilvánosan kamerák előtt 
bármikor tárgyalok. 
 



Varga Richárd polgármester: 
Azt mondja el a Doktor Úr, hogy az utolsó telefonbeszélgetéskor minek nevezett engem a 
doktor úr? Hazugnak nevezett. Én az önkormányzat képviselője vagyok, megkérem, hogy ezzel 
a tisztelettel beszéljen velem. Arra emlékszem, hogy a Keresztes képviselő egy olyan helyzetbe 
kívántak behúzni, amit én nem akartam. Azt is mondtam, hogy felháborító, hogy aki, ahol eszik, 
ott piszkít. Ez biztos elhangzott. Jelzem önnek, hogy nem kívánok lemondani a tisztségemről, 
indulni fogok a júniusi választásokon és október 1-ig hivatalban maradok. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Azt kérem, hogy legyen szíves mindenki a témánál maradni és a kérdésekre válaszolni. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A kamerákkal kapcsolatban elmondanám, hogy Keresztes képviselő írásban kérdezte, hogy 
miért nem volt néhány ülésen kamera, amire az lett válaszolva, hogy a két rendkívüli ülésre 
nem tudtam megszervezni a kamerákat. Ez az én felelősségem, elismerem.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Ez törvénysértés, ez milyen szankciókat von maga után? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ez nem törvénysértés, ez esetleg jogszabálysértés.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Az önkormányzati törvény előírja, hogy legyen SZMSZ, és ha ezt megszegik, akkor az 
törvénysértés. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A Doktor úr most ezzel nem a polgármestert vádolja, hanem engem? 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
A választás kapcsán kérdeztem egy olyat, hogy igaz-e, amit az emberek beszélnek a választás 
óta, igaz-e, hogy a polgármester úr most nem tudom pontosan, hogy a rokona, barátja, aki nem 
életvitelszerűen a faluban lakik, a választások előtt a választás céljából itt szavazhasson és 
emiatt lett bejelentve Nógrádra? A következő félév múlva esedékes választásra tervezett ilyen 
személyeket bejelentkeztetni Nógrádra? 
  
Varga Richárd polgármester: 
E az Ön szájából, mivel ön tanult ember, nagyon sértő. Ilyen barátról, családtagról én nem 
tudok. A válaszom nemleges. Az ingatlan, amit állandó lakhatás céljára használunk, oda be 
vagyunk jelentve öten, két kiskorú, aki nem szavaz, a feleségem egyéb okok miatt nem szavaz 
és még az öcsém van oda bejelentve, de ő nem vett részt a szavazáson egyedül mentem el 
szavazni. 
 
Dániel Tünde és Kollár László érdeklődő állampolgárok 17 óra 25 perckor távoznak az ülésről. 
 
Srám Péter érdeklődő állampolgár: 
Azt nem értem, hogy ha a faluban sok vállalkozó van – és most talán megsértem őket – de miért 
kell fizetni a hóeltakarításért, miért nem vállalják ingyen a munkát? Én ingyen és bérmentve 
felajánlom, hogy amikor ráérek, nem nappalos vagyok, és hó van, én nagyon szívesen 
eltakarítom a havat. 
 
 



Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Csak ez nem így működik szerintem, mivel nem akkor kell jönni, amikor te ráérsz, hanem akkor 
kell, amikor esik a hó. Ez lehet éjszaka, lehet hétvége, lehet akár karácsony este.  
 
 
Varga Richárd polgármester: 
Azért ne vessük el ezt a lehetőséget sem! 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Én nem értek vele egyet, de nem is nekem kell. 
 
Srám Péter érdeklődő állampolgár: 
Érted Jegyző Asszony, ingyen? Én felajánlottam. Ha él vele a polgármester és a testület él, ha 
nem, akkor nem. Ez ennyire egyszerű.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szerintem ez nagyon sérti a vállalkozókat, a férjemet is. Egy vállalkozó abból él, hogy 
vállalkozási tevékenységet folytat. Nem munkahelye van, hanem ebből tartja fenn a családját. 
Szerintem abban semmi nincs, ha egy vállalkozó pénzt kér a munkájáért.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én nem vetném el ezt a dolgot. Köszönöm ezt a felajánlást. Az önkormányzat, ha felajánlanak 
ilyen lehetőséget, akkor élhet ezzel a lehetőséggel. Nyilván ez a dolog szervezést igényel. Ha 
Péter szolgálatban van, akkor másnak kell ellátni a feladatot. Abban viszont igaza van jegyző 
asszonynak, hogy ez így nem elégséges, hiszen közfeladatot látunk el, az utakat le kell 
takarítani.  
 
Srám Péter érdeklődő állampolgár: 
Én nem megbántani akartam a helyi vállalkozókat, hanem ösztönözni őket, hogy kevesebből is 
meg lehet oldani a feladatot.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A gépeket ugye meg kell vásárolni, fenn kell tartani, biztosítást, adót kell fizetni utána, ha a 
tolólap éléről elkopik a gumi, meg kell venni. A vállalkozói díj nem csak abból áll, hogy 
megvesszük a gázolajat.  Mindkét oldalnak igaza van.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nekünk, mint önkormányzatnak felelősségünk van abban, hogy ezek az utak le legyenek 
takarítva. Annak idején, mikor még Ricsi látta el ezt a feladatot, én nem jelentkeztem erre a 
munkára, de amikor igazi nagy baj volt, nem bírta a traktorja, akkor én toltam le a havat 
pontosan nulla forintért. Annyit tudok tenni, hogy a tiszteletdíjamat felajánlom. Nem is értem, 
hogy a képviselők miért veszik fel tiszteletdíjukat, hiszen így is tehetnének a faluért.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Szeretném, ha kifejtené a polgármester úr, hogy érti azt a mondatát, hogy ilyet mond énnekem: 
én itt eszem, itt piszkítok? Nem szégyelli magát ilyet mondani? Ez egy vérigsértés. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én azt mondtam, hogy emlékszem arra, hogy ez elhangzott. Nem kívánom elmondani. 
 



Dr. Kovács István háziorvos: 
Nem azt mondom, hogy szívem szerint és most Önre mondanám ugyanezt, nem süllyedek le 
erre a szintre.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ön ennél sokkal mélyebbre süllyedt, hülyének nevezett.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Nem neveztem hülyének. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amikor az eset történt, én azt mondtam Önnek, hogy másként kellene hozzáállnia, hiszen én az 
önkormányzat képviselője vagyok, az önkormányzat valamilyen szinten felel az az 
egészségügyi szolgálat ellátásáért, akkor Ön azt mondta, hogy maga még ahhoz is hülye.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Én ilyet nem mondtam! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Így volt, majd utána mondtam, hogy doktor úr elnézést, de ez már olyan, hogy ahol eszik valaki, 
ott piszkít. Ez így elhangzott, vállalom.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Bontsuk ketté, mit jelent, hogy ahol eszik? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én, mint a település polgármestere vettem itt részt. Elmondtam, hogy az önkormányzat 
valamilyen szinten felel az az egészségügyi szolgálat ellátásáért, akkor Ön azt mondta, hogy 
maga még ahhoz is hülye. Én erre válaszoltam azt a mondatot. Doktor úr az önkormányzat 
tulajdonában lévő rendelőben rendel, kap egy 4 órás nővért, akit fizet az önkormányzat, 
szolgálati lakásban él 15.000 Ft havi díjért, felújítottuk a rendelőt, úgy, hogy Önnel 
egyeztettünk, eszközöket vásároltunk. Majd ezek után azt mondja a polgármesternek, hogy 
maga ahhoz is hülye?! Többen is itt voltak akkor a teremben, hallották.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Ez nem ingyenélés, ezt azokra szokták mondani, akik ingyenélők. Én 21 éve szolgálatot végzek 
itt, gyógyítom a betegeket.  
 
A jelenlévők egymás szavába vágnak, kiabálnak, hangoskodnak, az elhangzottak érthetetlenek, 
nem lehet azokat tisztán különválasztani egymástól. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Legyenek szívesek úgy beszélni, hogy abból jegyzőkönyvet lehessen írni, mert utána mindenki 
fel lesz háborodva, hogy nincs benne a jegyzőkönyvben az, amit mondanak.  
 
Varga Richárd polgármester: 
2019. október 13-tól vagyok polgármester, a közös munkánk akkor kezdődött. Egészen addig 
a napig Doktor úrnak semmi baja nem volt velem, amíg a kedves felesége itt dolgozott a 
hivatalban.  
 



Kelemen Gyuláné képviselő: 
Ne haragudjatok, ti egy kabarét akartok csinálni a videoban?! Doktor úr, most a falu ügyeiről 
semmi nem folyik, most személyes dolgok mennek. 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Nem igaz! A háziorvosi szolgálat ugyanis közügy! 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
 A személyes ügyeket ne hozzák ide! Az emberek majd azt látják, hogy milyen jó cirkusz megy 
itt! Mondják el, hogy milyen kérdés hangzott el itt a falu ügyében azon kívül, hogy az Ibolya 
utca helyre lett állítva, és a kutyákkal kapcsolatos problémán kívül? Ezen kívül mi hangzott el? 
Miért csak a rossz dolgok hangzanak el? Elég! 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Nem tudom ezt elmondani pozitívan, ha egyszer ez negatív. Akkor lett volna személyes ügy, 
ha a feleségem elbocsájtásakor fellépek, de ilyen nem volt. Én februárban léptem fel 
polgármester úrral szemben, amikor Ibolyát már nem akarták tovább alkalmazni. Ez súlyos 
szakmai hátba támadás volt.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Egyszerűen nem tudom, hogy hova kerültem. Javaslom, hogy mindenki tartson önkritikát! Ez 
már felháborító és undorító, hogy emberek morálisan eljutnak olyan szintre, hogy olyan 
hangnemet ütnek meg, ahol a legkisebb módon sem érzékelem a másik embernek kijáró 
tiszteletet. Nem teszek kivételt, hogy polgármester úr, vagy doktor úr. Próbáljunk meg 
embernek maradni!  
Ennek a fórumnak az a feladata, hogy a község fejlődésével kapcsolatos dolgokat 
megbeszéljük, észrevételeket tegyünk. Doktor úr ne tessék magát nevetségessé tenni és a 
polgármester se tegye magát nevetségessé! 
 
A jelenlévők ismét egymás szavába vágnak, kiabálnak, hangoskodnak, az elhangzottak 
érthetetlenek, nem lehet azokat tisztán különválasztani egymástól. A jegyzői felszólítás ellenére 
is folytatják az ordítozást, egymás rágalmazását. 
 
Pintér Ferenc érdeklődő állampolgár: 
2013 óta szinte minden testületi ülésen jelen voltam, hogy mint  - Vácról jövő ember – tisztában 
legyek azokkal a dolgokkal, amik itt történnek a faluban. Ilyen testületi ülésen még nem voltam. 
Ami most itt folyik, az a kárörvendő közvéleménynek jó dolog. A testület a kontrollja a 
mindenkori polgármester elvégzett munkájának. Régen egy kistelepülés életében a pap, a 
háziorvos, a polgármester, a pedagógus mind köztiszteletben álló személy volt, az emberek 
példaként tekintettek rájuk. Ha most ezt a példát, ami itt van, ezt nyújtjuk a közösségnek, hát 
nem tudom, kiben van annyi motiváció, hogy leüljön abba a székbe. 
Más. Hol tart most a vár ügye? Mert ez sokakat érint. A Nógrádiak Nógrádért Egyesület 
nevében is kérdezem, hiszen minden évben számítunk a Várjátékok rendezvényre, ebből van 
bevétele az egyesületnek. Mindenféle információk vannak innen, onnan, amonnan a lezárással 
kapcsolatban. Most olyan közvélemény van a faluban, hogy Mónika bezáratta a várat.  Ma mi 
a helyzet, mi a jövőkép, hogyan haladunk előre? Rengeteget dolgozott a falu lakossága, hogy 
rendbe tegyük a vár környékét. A vár alsó rész egészen a kapuig az önkormányzat tulajdonában 
van, a felső rész a Vagyonkezelője, oda nem lehet bejutni.  
 
 



Varga Richárd polgármester: 
Én is sajnálom, hogy itt tartunk, szégyellem is magam, mert én is részese vagyok ennek. 2019-
ben mikor megválasztottak, volt, aki elfogadott, volt, aki nem fogad el azóta sem. Ez máshol is 
így van. Igyekezni fogok, hogy ne menjen ilyen irányba a dolog, de nagyon nehéz türelmesen 
azt a támadást végig állni, ami maximálisan indokolatlan. Sajnálom, hogy ide jutottunk. Én úgy 
kerültem ide, hogy dolgoztam a településért, megismertek és megválasztottak polgármesternek. 
Ez egy választott tisztség. Nem azt kell nézni, hogy nekem segít, hanem a településnek. Én 
senkit nem bántottam a közösségi médián keresztül, senki nevét nem írtam ki, pedig én aztán 
folyamatosan kapok hideget, meleget. Nekem is van családom, feleségem, gyerekeim, akik 
megkérdezik: apa ezt most miért írták rólad? Szégyen gyalázat, hogy ide jutottunk. Családos 
emberek mondják, akiknek szintén vannak gyerekeik. Én tisztességgel, becsülettel dolgozom, 
senki az ellenkezőjét még nem bizonyította. Komoly ellenőrzések vannak folyamatban mind az 
önkormányzatra, mind a közös hivatalra és az intézményekre is. Nem találtak 
szabálytalanságot, miért kell ilyeneket állítani? 
Még egyszer elmondom, hogy szégyellem magam, sajnálom. Meglesz e következő választás, a 
választópolgárok dönteni fognak. Nem facebook lájkokat kell gyűjteni, hanem szavazatokat.  
Nem volt falugyűlés? Hát nem is nagyon tolonganak az emberek. Egy maroknyi nógrádi, aki 
csinál valamit. Én nem itt születtem, ez igaz, de teszek annyit, mint olyan személyek, akik itt 
születtek.  
 
Mátyás Péter érdeklődő állampolgár: 
Nem ez volt a kérdés polgármester úr! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Péter nem kapott szót, de térjünk vissza a várra. Ez sokkal fontosabb feladat. Nekünk csak a 
turizmus van, amit most nem tudunk kihasználni, és ezt már a környező települések is megérzik. 
Végre talán olyan rekonstrukció történhet, amit már régóta várunk. Ilyen szempontból ez jó. 
Az Örökségvédelem kiadott egy kötelezettségvállalást a Vagyonkezelőnek, miszerint egyes 
munkálatokakt el kell végezni ahhoz, hogy balesetmentesen látogatható legyen a vár. 
Megjelölték a 2023.10.31. határidőt, de nem történt látványos dolog. Van viszont már tervezői 
költségbecslés és így már lehet kivitelezőt keresni. Úgy tudom, hogy már ki van jelölve a 
kivitelező.  
Kb. két hete érkezett meg a Vagyonkezelőtől a levél, melyben leírják, hogy egy évvel 
meghosszabbítják a lezárást, tehát 2024.10.31. dátumot jelölnek meg. Addig egyéb munkálatok 
el lesznek végezve. Az eredeti kötelezettségvállalásban nem szerepelt a Déli bástyának az 
olyanfajta rekonstrukciója, amit a statikus bejárás során megállapítottak.  
Leírják még, hogy szomorúan tapasztalják, hogy megrongálják a kerítést, ami a lezárás miatt 
van ott. Sajnos több helyről is fel lehet jutni a várba én ezt október 24-én személyesen jeleztem 
az illetékeseknek, akiktől azt a tájékoztatást kaptam, hogy még több táblát ki fognak helyezni, 
és most már feljelentéseket fognak tenni azok ellen, akik bejárnak a lezárt területre.  
Jövőre ismét betervezünk vármentő napot, ahol rendbe tudjuk tenni a területet.  
Kérem, hogy legyen mindenki türelemmel és tartsuk tiszteletben, hogy nem lehet bemenni a 
vár területére. Köszönöm!  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Azt szeretném kérni a testülettől, hogy jelöljön ki egy büntetési pénzösszeget és legyen kitéve 
tiltótábla a sorompóhoz, hogy tilos felmenni a várba, ugyanis minden hétvégét azzal töltünk, 
hogy 20-an 30-an vannak a várban, nem győzzük a figyelmeztetést. Az út meg van nyitva, a 
vár pedig le van zárva, ez nem megoldás. Tehát legyen lezárva az önkormányzati terület. 
 



Varga Richárd polgármester: 
Azt gondolom, hogy ennek nincsen jogi lehetősége.  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Legalább legyen kiírva lent a sorompónál, hogy nem látogatható a vár. Ez sehol nincs hirdetve, 
csak a honlapon. Senki nem nézi a honlapot. Nevetséges, hogy nem lehet egy táblát csináltatni 
10.000 Ft-ért.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ki volt téve. 
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Nem volt kitéve! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mondtam az előbb, hogy október 24-én voltam a tulajdonos képviselőjénél, és ott azt mondták, 
hogy pótolják. 
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
De nem pótolták! Nem mostantól van a vár lezárva! Felmegyünk és egy A/4-es lapra van 
kinyomtatva, hogy a vár le van zárva! Nevetséges! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ki volt téve gemkapoccsal két A/4-es lap, lefújta a szél, én visszatettem és jeleztük, hogy ez 
így nem megfelelő. 
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Nevetséges! Nem lehet az önkormányzatnak egy táblát csináltatni és kitenni, hogy a vár le van 
zárva?! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Lehet tenni, a te kapudra is lehet tenni, hogy behajtani tilos! Ez magánterület, nem a mi 
tulajdonunk! A hirdetőre fel fogjuk tenni. 
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Nem a hirdetőre, a hirdető mellett elmennek! A sorompóhoz kell kirakni! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Pótolni fogjuk és jelzem a Vár Alapítvány elnökasszonyának, hogy az alapító okirat szerinti 
feladatokba szerintem belefér, hogy ebben jobban együtt kell működni és jelezhették volna a 
testületnek ezt a problémát.  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Szeretném megkérni az önkormányzatot, hogy a honlapján és a facebook mindenhol jelezze a 
lezárást.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Meg fogjuk tenni! Az újságcikkek is mindig meg vannak osztva.  
 
 



Kelemen Gyuláné képviselő: 
Barbi, ha ezt már korábban észrevetted, akkor miért nem jelezted? 
 
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Jeleztem! Ricsi, jeleztem nálad, hogy nincs kiírva? Itt ültünk az irodádban. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, neked mutattam a levelet és megbeszéltük.  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Nem vitát szeretnék ebből, hanem szeretném megkérni a testületet, hogy mostantól, a mai 
naptól intézkedjen! 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Említettél valami büntetést is, ezt, hogy gondoltad? Mert mellette is fel tudnak menni. Ki fogja 
ezt ellenőrizni, az önkormányzat odaültet valakit, vagy hogy?  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Nem, majd én fogok minden nap feljárni, jó?!  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Nem kell neked feljárni.  
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Nem kell mindennap feljárni? Kérdezd már meg a Richárdot, mit írt a Vagyonkezelő! Kérdezd 
már meg légy szíves, vagy nem nézitek ezeket a papírokat? 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Hát én nem nézem, mert hozzám nem érkeznek meg a papírok. 
 
Dávid Barbara a Nógrádi Polgárőr Egyesület elnöke: 
Ez nagyon jó, hogy az önkormányzat testületének a tagjai erről nem tudnak, hogy mi áll abban 
a levélben. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én nem azt mondtam, hogy a polgárőrségnek kell, hanem a levélben az van, hogy kérik a 
segítséget. Ezt mi megbeszéltük. Nem kötelező, kérik, ha tudunk, akkor segítsünk. Pótoljuk a 
táblát. Holnap felhívom a jogtanácsos urat, hogy vagy hozzanak egy táblát, vagy mi nyomtatunk 
és a magunk módján, amit tudunk, azt ki fogjuk függeszteni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Elég sok kérdésre szeretnék választ kapni.  
Idén még nem volt falugyűlés. Kérdezem, hogy mikor lesz a következő falugyűlés, ami ugye 
az SZMSZ szerint évente kötelező? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem tudom még az időpontot, én az adventi időszakba nem tennék falugyűlést. Ha a testület 
támogatja, én januárban tartanék.  
 



Keresztes Konrád képviselő: 
Rendben, engem kielégít a válasz, csak nem szeretném, ha el lenne sunnyogva, mint eddig. 
 
 
Varga Richárd polgármester: 
A sunnyogás nem a mi stílusunk. Jegyző asszony elmondta, hogy 2022-ben volt falugyűlés, 
2023-ban nem volt. Nem volt mulasztás.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha 2023-ban még nem volt, és kimondtad azt, hogy az adventi időszakban nem szeretnél, akkor 
jelzem, hogy törvénytelenség volt.  Jogsértés volt.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Miért kell ennyire szőrszálhasogatónak lenni? Nem valósult meg jogsértés, akkor lesz, ha 
esetleg januárban lesz falugyűlés. Addig nem.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Falugyűlés összehívását kezdeményezheti a képviselő-testület is, tehát ha szeretnéd, 
kezdeményezheted akár most is. Ha a testület elfogadja, a dátumát is kitűzhetjük, akár már 
holnapra is. Nincs meghatározva, hogy mennyivel korábban kell meghirdetni. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nyilvánvalóan a normális gyakorlat azt mondja, hogy annyival előtt kell ezt meghirdetni, hogy 
az emberek úgy tudják a programjaikat szervezni.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Nyilván akkor a javaslatod is úgy fog szólni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én most felvetettem, hogy tudjuk, hogy ebben az évben már volt egy törvénytelenség. Nem 
ragaszkodom ahhoz, hogy az adventi időszakban legyen. Én azt hiányolom, hogy a tisztelt 
polgármester úr ezt valamiért eddig nem tette meg.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szeretném kérni a képviselő-testületet, hogy tegyen javaslatot az időpontra, hogy még ebben 
az évben meg legyen tartva a falugyűlés. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Szeretném, ha májusban lenne falugyűlés. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
De akkor már nem lesz ebben az évben, és akkor az egész képviselőtestületet felelősségre lehet 
vonni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nagyszerű, már épp itt lenne az ideje. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Ezt beszéljük meg a testületi ülésen, ne a közmeghallgatáson. 
 



Keresztes Konrád képviselő: 
Polgármester úr, volt egy súlyos baleset a várban. Annyira súlyos baleset volt, hogy úgy tudom, 
hetekig kómában tartották a sérültet. Igaz-e, hogy október 20-án megyei szintű védelmi ülés 
volt itt Nógrádon?  
 
Varga Richárd polgármester: 
Egyáltalán nem gondolom, hogy közügyről beszélünk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Tehát, ha Nógrád község lezárt várában egy ember omlás miatt leesik, akkor az nem közügy? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Volt egy területvédelmi bizottságok által szervezett gyakorlat október 24-26 között. Felkértek 
minket, mint helyszínt biztosító házigazdát, hogy vegyünk részt a védelmi gyakorlatban. Az 
alezredes úr tájékoztatott, hogy ez egy egyedülálló gyakorlat lesz, ezért megtisztelő volt a 
felkérés. Több egyeztető megbeszélés volt az ügyben. Itt volt az egyik megbeszélésen a 
balesetet szenvedett személy egyik tagtársa a civil szervezetből. Volt egy szabályzat, hogy mi 
szerint kell eljárni a szereplőknek. Október 23-án történt a sajnálatos baleset. 
Önkormányzatunkat nem keresték fel olyan igénnyel, hogy szeretnének bemenni, én is akkor 
értesültem az esetről. Engedélyt nem kértek, ha kértek is volna, azt mondtuk volna, hogy nem 
vagyunk tulajdonosok, nem vagyunk jogosultak az engedély kiadására. A régi faluháznál lett 
volna feladatuk október 26-án.  
Információ pedig azért nem volt az esetről, mert  - először is azt gondolom, hogy nem Nógrád 
község önkormányzatának kellett volna információt adni, másodszor pedig a család kérése 
kifejezetten az volt, hogy a sérült személy állapotára tekintettel teljes hírzárlat legyen.  
Az a legfontosabb, hogy épüljön fel mihamarabb a fiatalember.  
 
18 óra 42 perckor távozik az ülésről Benecz Norbert érdeklődő állampolgár.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Idáig mellébeszélés volt, amit a polgármester úr mondott.  
 
Papp László képviselő: 
Október 23-án elment a helikopter, amikor koszorúztunk. Akkor még azt hittük, hogy 
kirándulók vannak fönt.  Aztán lent a temetőben kérdeztem meg a polgármester urat, hogy mit 
tud erről az egészről. Itt tudtam meg, hogy ez a civil szervezet modellezte azt, hogy majd a 
védelmi gyakorlaton mit fog csinálni. Majd felmentünk a várparkolóba, ahol ott volt a szervezet 
vezetője is, aki tájékoztatta a polgármester urat – az én fülem hallatára – hogy fönt voltak, 
leesett és elvitte a mentőhelikopter. Elmondta, hogy ez egy gyakorlat volt részükről, ahol 
modellezték azt, hogy majd a hivatalos gyakorlaton mit fognak csinálni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Tehát gyakorlatilag egy foglalkozás körében bekövetkezett balesetről beszélünk. A 
polgármester úr ennek a gyakorlatnak a koordinátora volt, vagy szervezője? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem. Közreműködője volt az önkormányzat, mert helyszínt, eszközöket biztosított.  
 
 
 



Keresztes Konrád képviselő: 
Az első megbeszélésen elmondtad a balesetet szenvedett személy társának, hogy életveszélyes 
és le van zárva? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem mondtam el, mert nem én vezettem a megbeszélést, de a Szalai alezredes úr elmondta 
neki.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Készült jegyzőkönyv azon a megbeszélésen? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem jegyzőkönyv készült, hanem volt egy dokumentáció, amiben minden le van szabályozva. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én kérem szépen ezt a dokumentációt. El szeretném vinni, vagy másolatot kérek róla. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem viheted el és másolatot sem kapsz. Itt most meg tudod tekinteni.  
 
Varga Richárd polgármester megmutatja a képviselőnek a dokumentumot.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Azt szeretném még mondani, hogy elmondtad, hogy tisztességgel, becsülettel dolgozol. Ebbe a 
sorozatos hazudozás is belefér? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mégegyszer elmondom, nem hazudtam, de, ha neked olyan bizonyító erejű dokumentációd van, 
akkor a következő ülésen tárgyaljuk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A Balázs Show-ban te voltál az a bizonyos nógrádi polgármester? Volt neked autód, amit 
eladtál az elmúlt három évben? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az a Rádió1 műsora volt.  A válaszom egyébként: nem. A műsor végén egyébként elmondják 
a műsorvezetők, hogy a mostani polgi ne vegye magára, mert nem tudják, hogy mikori, és hogy 
van-e valóságalapja.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Miért veszed a bátorságot, hogy összevissza hazudozol, amikor az én útépítési referenciáimról 
beszélsz? Azt mondtad, hogy én utat építettem a Hunyadi utca végén és meg lehet nézni, hogy 
milyen szar a mai napig. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én ilyet senkinek nem mondtam. Azt mondtam, hogy a Hunyadi utca volt állítólag a 
referenciamunkád.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Igaz, de nem az enyém, hanem egy budapesti cégé. 



 
Varga Richárd polgármester: 
Mi ebben a közügy? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Annak idején, kb. 20 évvel ezelőtt a Csurgót csak sáros úton lehetett megközelíteni. A 
Csurgóhoz valaki épített nulla forintért, ingyen, ajándékba egy körforgalmat és egy odavezető 
utat. Azt az utat meg lehet nézni a mai napig, amit én építettem, hogy látsz-e ott repedést, vagy 
bármit. 
Az új telkekhez a Jókai utcába vezető utat szintén én építettem meg nulla forintért. Ezek az én 
útépítési referenciáim.  
Még egy dolgot szeretnék, minősíthetetlen az a viselkedés, amiért a polgármester úr nemhogy 
bocsánatot nem kér, hanem teljesen természetesnek veszi és olyanokat szól az orvosnak, amiket 
nem kéne. Szerintem az orvosnak alanyi jogon járna egy picike tisztelet. 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Mindenkinek járna a tisztelet. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ne mondjátok! Az, ha az embert megalázzák, az nem tartozik a közmeghallgatás témájába, te 
mondtad az előbb! Szerintem nagyon is odatartozik.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Nem, mert nem közmeghallgatási téma, az személyes ügy. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Köszönöm szépen, hogy felhívtad a figyelmemet. Levonom a konzekvenciát. Meg fogom tenni 
azt a lépést, amit úgy érzek, hogy meg kell tenni doktor úr irányába. Vagy fogadja, vagy nem. 
Én már többször kerestem, nem fogadta. Reméljük, hogy egyszer elfogadja és tiszta vizet 
öntünk a pohárba. Rajtam nem múlik. A kölcsönös tisztelet mindenkinek kijár.  
 
Papp László képviselő 18 óra 59 perckor távozik a közmeghallgatásról. 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Ez egy közmeghallgatás és javarészt felmerültek olyan kérdések, amik ide tartoznak, de átment 
személyeskedésbe. Nem én vagyok a falu polgármestere, nem vagyok a képviselő-testület tagja 
sem, de a falu lakója vagyok, és bevallom őszintén, hogy szégyellem magam. Ha van bennetek 
egy kis jóérzés, akkor ezt itt és most abbahagyjátok, mert nektek az is a feladatotok, hogy 
képviseljétek a falut és szerintem most nagyon rosszul képviseltétek.  
 
Varga Richárd polgármester 19 óra 02 perckor lezárja a közmeghallgatást és szünetet rendel el.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
19 óra 22 perckor a testületi ülés a 2. napirendi ponttal folytatódik. 
 
 
2. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
     Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, 
szavazásra teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló 
tájékoztató jelentést, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze. 

A testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 

95/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 

70/2023.(VIII.29.); 71/2023.(VIII.29.); 72/2023.(VIII.29.); 73/2023.(VIII.29.);  
74/2023.(VIII.29.); 75/2023.(VIII.29.); 76/2023.(VIII.29.); 77/2023.(VIII.29.); 
78/2023.(VIII.29.); 79/2023.(VIII.29.); 80/2023.(VIII.29.); 81/2023.(VIII.29.); 
82/2023.(VIII.29.); 83/2023.(VIII.29.); 84/2023.(VIII.29.); 85/2023.(VIII.29.); 
86/2023.(VIII.29.); 87/2023.(X.2.); 88/2023.(X.2.); 89/2023.(X.2.); 
90/2023.(X.2.); 91/2023.(X.2.); 92/2023.(X.18.); 93/2023.(X.18.); 
94/2023.(X.18.);  
 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség 
megszüntetését a nyilvántartáson vezesse át. 

Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
3. 2023. évi költségvetési rendelet módosítása, elfogadása, beszámoló az önkormányzat     
háromnegyedéves gazdálkodásáról. 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A könyvelőktől megkaptuk a beszámolót, kérdezem a képviselőket, hogy van-e kérdésük a 
napirenddel kapcsolatban? 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A közös hivatalnál az eredeti előirányzat szerint céljuttatás nem volt betervezve. Most viszont 
látok ott 1,7 M Ft-ot, meg alatta a béren kívüli juttatásokra 1,5 M Ft. Majdnem duplája lett a 
foglalkoztatottak egyéb személyi juttatásának teljesítése. Ez mit takar? 
 
 



 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ez a tétel a 2022. év végi jutalmakat tartalmazza, melyik 2023 évben lettek elszámolva. Ekkor 
lett elszámolva, ezért terheli a 2023. évi költségvetést. A béren kívüli juttatásoknál a cafeteria 
lett betervezve. A foglalkoztatottak egyéb személyi juttatásainak teljesítése táppénz 
költségeket, illetve a népszámláláshoz kapcsolódó, decemberben kifizetett juttatását takarja.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az önkormányzatnál a foglalkoztatottak egyéb személyi juttatásának teljesítésénél 100.000 Ft 
volt az eredeti és ez lett több, mint 3 M Ft.  
Munkavégzésre irányuló egyéb jogviszonynál 540.000 Ft volt betervezve és 2,7 M lett.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Itt lett elszámolva a közfoglalkoztatottak személyi juttatása. Első félévben volt egy hosszabb és 
még egy rövidebb közfoglalkoztatás, valamint volt 5 fő nyári diákmunkásunk is.  
A zöld terület kezelésekre és a megbízási szerződésekre, főépítészi tevékenységre elég csekély 
összeg volt betervezve, ez jelenik meg itt. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az általános forgalmi adónál is jó sokat kellett fizetni, de gondolom ezek a telekeladásokat 
jelentik.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az ingatlanok felújítására is elég sokat terveztünk.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az Élhető településfejlesztés pályázat már 2022-ben is szerepelt a költségvetésben, így az 
jelenik meg, ami még nem lett teljes egészében elköltve. A kivitelezés még nem valósult meg. 
Ott még kb. 29 M Ft-nak kell lenni.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Amikor a költségvetést terveztük, akkor beszéltük, hogy később eldöntjük, hogy a dolgozóknak 
tudunk- majd valamit adni. Szeretném javasolni, hogy  - ha a költségvetés 1 havi összeget nem 
enged meg – legalább fél havit, vagy valamekkora összegű jutalmat kapnának. Mind az 
önkormányzat, mind az óvoda és a közös hivatal dolgozói is.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A közös hivatal esetében már született egy megállapodás Berkenye község önkormányzatával, 
tehát a közös hivatal dolgozói részesülnek majd jutalomban.  
2019-től, amióta hivatalban vagyok, a berkenyei kollégával együtt igyekszünk a közös hivatali 
dolgozók bérét a lehetőségeinkhez mérten emelni.  
 
Piroska János alpolgármester: 
A rövid lejáratú hitelek sor alatt az a tétel szerepel, ami még a napelem rendszerhez 
kapcsolódik? 
 
 



Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen, ez még úgy tudom, hogy 2027-ig fennáll. 

Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a 2023. évi költségvetés 
módosításával kapcsolatos rendelet-tervezetet a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 
tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 16/2023. (XI. 29.) önkormányzati rendeletét 
az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 3/2023. (III.14.) rendelet módosításáról. 
 

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 

Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  

 

4. Az önkormányzat által nyújtott szolgáltatások díjairól szóló rendelet módosítása 
    Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az alaprendelet még 2005-ben lett elfogadva, és 2009-ben lett utoljára módosítva. Nagyon sok 
dolog már nem aktuális a rendeletben, -például a telefax használata, bérleti díjak, Művelődési 
ház bérlésénél a fűtés használata - ezért szükséges a módosítás. Módosításra került a 
fénymásolás díja is. Szabályozásra kerül az is, hogy ha valaki a Hunyadi utcában található 
Infopont épületének alsó szintjét, vagy a Civil szervezetek házának egy részét szeretné bérbe 
venni lakhatásra, akkor ennek is meglegyen a módja megállapodás alapján. Ezért természetesen 
a rendeletben meghatározott díjat kell fizetni.  

Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, rendelet-tervezetet a 
testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 
17/2023. (XI. 29.) önkormányzati rendeletét az önkormányzat által nyújtott szolgáltatások 
díjairól szóló 15/2005 (XI.30) rendelet módosításáról. 
 

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 

Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  

Varga Richárd polgármester: 
Elnézést kérek mindenkitől, de nem jeleztem az ülés elején, hogy változtatni szükséges a 
napirendi pontok sorrendjén, mert a 21. napirendi pont is rendelet lesz.  
Kérem, aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze! 
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a javaslatot 
és az alábbi határozatot hozta: 

 

 

 

 

 



96/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 21. napirendi 
pont, Piac kialakítása, útszabályozás- HÉSZ módosítás pont tárgyalását 
előre hozva, a 5. napirendi pontként kívánja tárgyalni. 

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
5. Piac kialakítása, útszabályozás – HÉSZ módosítás 
       Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Piac kialakítására van egy nyertes pályázatunk, és - mivel építési engedély köteles a 
tevékenység – szükséges az engedélyeztetési eljáráshoz benyújtani a HÉSZ módosításáról szóló 
határozatot.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A Helyi Építési Szabályzat kiegészülne egy sorral, hogy meg lehessen a tervezett helyen építeni 
a piacot. Jelenleg a terület olyan besorolásban van, hogy a pályázatnak megfelelő építmény nem 
építhető rá.  

Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a rendelet-tervezetet a 
testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 
18/2023. (XI. 29.) önkormányzati rendeletét a Helyi Építési Szabályzatról szóló 
13/2007.(XII.29.) rendelet módosításáról. 
 

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 

Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  

 
6. Angyalvár Óvoda beszámolója és munkaterve 
   Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Megkérem az óvoda vezetőjét, hogy ismertesse a jelenlévőkkel a beszámolóját és az esetleges 
kérdéseket majd válaszolja meg. 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Köszönöm szépen a dolgozók nevében, hogy megkapták a SZÉP kártyát.  
Az évet szeptember 1-jén megkezdtük, az október 1-i statisztikában 60 gyerekünk van. A 
konyha terén hiányosságok vannak, sokat kell helyettesíteni betegségek miatt.  
Szeretném kérni a testületet, hogy döntsenek a 2024. évi nyári leállást illetően. A törvény 
értelmében 51 nap szabadság illeti meg a dolgozókat, ami csak szolgalmi időn túl vehető ki.  
Ha 5 hétre leállunk nyáron, akkor is csak 25 napot tudnak kivenni.  



Kérdezem továbbá, hogy támogatja-e a testület a javaslatomat arra vonatkozóan, hogy 2024. 
január első hetében is leálljon az óvoda, hiszen az iskolai szünet is január 5-ig tart.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én mindenképpen javaslok egy igényfelmérést előtte.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Főzés lenne abban az időszakban? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
A szociális étkeztetést már felmértük a két ünnep közötti időszakra. Két fő igényli, ők hideg 
élelmet fognak kapni.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Én három dolgot észrevételezek. Az egyiket fájó szívvel veszem tudomásul, hogy nyugdíjba 
vonulsz, eljött a megérdemelt pihenés ideje. 
A másikat Margitka már tett javaslatot a dolgozók pénzbeli jutalmazására.  
A cafeteria, gondolom előnyösebb így a dolgozók számára, hogy SZÉP kártyára kerül.  
A beszámoló nagyon szép, érthető.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Most mikortól mész nyugdíjba Erzsike? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Február 5-től. Már a felmentési időmet töltöm.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az óvoda 
beszámolóját és munkatervét és az alábbi határozatot hozta: 

97/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Angyalvár 
Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó munkatervét és 2022/2023-es 
nevelési évről szóló beszámolóját elfogadja, 

A testület felkéri az intézményvezetőt, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 

Határidő: értelemszerű 
Felelős: intézményvezető 

 
Horváth Erzsébet megköszöni a mindenkori képviselő testület munkáját, együttműködését. 
Elmondja, hogy az óvoda idén is tart szilveszterkor Retro Partyt, melyre mindenkit szeretettel 
várnak. Ezután 19 óra 51 perckor távozik az ülésről. 
 
 
 
 
 
 
 
 



7. Közös Hivatal 2022. évi munkájáról beszámoló 
    Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A beszámoló a 2022. évről szól, viszont én csak 2023. április 17-től látom el a jegyzői 
feladatokat, ezért a kolléganők segítségével készítettem el a beszámolót.  
Néhány fontosabb dolgot szeretnék kiemelni. 2022-ben sor került a népszámlálásra, ezáltal 
jelentős többletfeladat hárult a hivatalra és a népszámlálásban résztvevőkre. 1696 fő volt ez év 
január 1-én a község lakossága a népszámlálási adatok alapján.  
4136 iktatott irat volt az elmúlt évben. Az iktatási és ügykezelői feladatokat Baloghné Budai 
Krisztina látja el évek óta. 2022-ben 32 hagyatéki ügy volt Nógrádon, mely nagyon kimagasló 
szám. Ezen kívül 34 házasságkötés is volt. Ez igen nagy munkát rótt a hivatalra és az igazgatási 
ügyintézőre, Matikovszki Bernadettre is. 43 db föld adásvételi kifüggesztési ügy volt a két 
településen összesen. A kifüggesztési feladatokat is Baloghné Budai Krisztina látja el mindkét 
településen.A szociális ügyek terén 14 fő részesült rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezményben és rendkívüli települési támogatást pedig 10 fő kapott. Születési támogatást 14 
gyermek után vettek igénybe, óvodáztatási és iskoláztatási támogatást pedig 226 fő kapott. 
2022-ben ez összesen ez közel 3,5 M Ft összegbe került az önkormányzatnak. 
Személyi és tárgyi feltételek adottak a közös hivatalnál. Mindenki magas színvonalon teljesít a 
dolgozók között. Ezúton köszönöm mindenki munkáját!  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én napi szinten részt veszek úgymond a közös hivatal munkájában, meg tudom erősíteni, hogy 
mindenki a maximálisat nyújtja, mindenkire lehet számítani. Én is köszönöm a munkájukat.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Gratulálok a jegyző asszonynak ehhez a top-on levéshez, mert ez a munka, amit itt látunk 
minden ülésen, nagyon érthetően, közérthető nyelvezeten van megfogalmazva és a testület elé 
tárva. Köszönöm szépen! 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Nagyon jó összerakott az anyag. Berkenyén, bár kisebb a lakosságszám, de jóval több a 
szociális étkező, mint Nógrádon. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen, és Berkenyén az igen sok munkát jelent ez, mivel a hivatal dolgozója minden nap 
egyesével rögzíti a rendszerben az étkezőket.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a közös 
hivatal beszámolóját és az alábbi határozatot hozta: 

98/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Közös 
Önkormányzati Hivatal munkájáról szóló beszámolót elfogadja. Kéri a jegyzőt, 
hogy a jövőben is gondoskodjon a hivatal jó színvonalon történő működéséről.  

Határidő: folyamatos 
Felelős: jegyző 



8. Bizottsági beszámoló 
    Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nógrád községben két bizottság működik. Az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport 
Bizottság aktív. A beszámolóból látjuk, hogy milyen munkát végeznek.  
 
Kovács Ágnes az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke: 
A beszámolóban benne van, hogy hány ülést tartottunk, mi alapján születtek a döntések. 
Köszönöm minden tag munkáját, nagyon jól együtt tudunk dolgozni.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottsági 
beszámolót és az alábbi határozatot hozta: 

99/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete az Egészségügyi, 
Szociális, Oktatási és Sportbizottság munkájáról szóló beszámolót 
elfogadja. A testület felkéri a bizottságot, hogy az SZMSZ-ben foglalt 
feladata ellátásáról folyamatosan gondoskodjon.  

     Határidő: értelemszerű 
     Felelős: bizottság elnöke 

 

 
9. Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása 
    Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
2024-ben önkormányzati és EP választások lesznek hazánkban. Ezzel kapcsolatban nagy 
feladat hárul az önkormányzatokra.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A Helyi Választási Bizottság tagjainak hamarosan lejár a mandátuma, ezért szükséges új 
tagokat választani. Feladatuk a jelöltek nyilvántartásba vétele, a két szavazókör eredményének 
összesítése, és sorsolással ők döntik el, hogy a jelöltek milyen sorrendben szerepeljenek a 
szavazólapon.  
A régi tagok és póttagok közül mindenkit megkérdeztünk és továbbra is vállalnák a tisztséget.  
A javasolt tagok Holmáné Kovács Márta Magdolna, Horváth Erzsébet és Varga Ferenc. A 
javasolt póttagok, Bekes Klára Veronika és Gulyásné Szabó Zsuzsanna. Ezen a héten esküt kell 
tenniük, alakuló ülést kell tartaniuk. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Ezután ők választanak elnököt maguk közül? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen.  



 
A testület a napirend vonatkozásában egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 
tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

100/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a választási eljárásról 
szóló 2013. évi XXXVI. törvény 23 §-ban foglaltak alapján, az 
előterjesztésnek megfelelően Nógrád Község helyi választási bizottság 
tagjaiul, az alábbi tagokat és póttagokat választja meg: 

Tagok: 

Holmáné Kovács Márta Magdolna – 2642 Nógrád, Rákóczi utca 7. 

Horváth Erzsébet – 2642 Nógrád, Petőfi utca 1. 

Varga Ferenc – 2642 Nógrád, Petőfi lakótelep 17. 

Póttagok:   

Bekes Klára Veronika – 2642 Nógrád, Szondi u. 72.  

Gulyásné Szabó Zsuzsanna – 2642 Nógrád, Vasút sor 19   
 

A testület felkéri a jegyzőt, hogy a bizottság eskütételéről és működésről 
gondoskodjon. 

Határidő: azonnal és folyamatos 
Felelős: jegyző 

 
 
10. 2024. évi belső ellenőrzési tervek elfogadása 
     Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az önkormányzatoknál és az önkormányzat költségvetési szerveinél minden évben belső 
ellenőrzést kell lefolytatni, mely külső személy bevonásával történik. Ez törvényességi, 
gazdálkodási, szabályszerűségi ellenőrzés lesz. Az elmúlt években Papp Katalin belső ellenőr 
látta el ezeket a feladatokat, szerintem jól tudtunk vele együttműködni. 2024-ben is vállalná a 
feladatot 120.000 Ft –ért. Készített egy tervet, melynek az óvoda szabályozottsága és gyakorlata 
lenne az ellenőrzés tárgya.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Keresztes Konrád képviselő társamnak szeretném elmondani, hogy azért is örülök a belső 
ellenőrzéseknek, mert így érzékelheti azokat a dolgokat, amikről nagy vehemenciával beszél és 
alaptalanul igyekszik helyzetbe hozni embereket.  
 
A testület egyhangúlag 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a belső 
ellenőrzési tervet és az alábbi határozatot hozta: 

 

 

 



101/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

1. Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete jóváhagyja az 
előterjesztés mellékleteként a Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatal 
gazdálkodási körébe tartozó, Nógrádi Óvodára vonatkozó 2024. évi belső 
ellenőrzési tervet. 

2. Nógrád Község Önkormányzata a belső ellenőrzési feladatellátásra 
megállapodást köt Papp Árpád egyéni vállalkozóval, és a 2024. évi 
költségvetésében a feladatellátásra 120.000 Ft-ot tervez. 

 

Felelős: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
           Határidő: azonnal, ill. 2023. december 31.  
 
 Keresztes Konrád képviselő a napirend tárgyalása alatt telefonhívást bonyolít le, így ő a 
szavazásban sem vesz részt. 
 
11. Pályázatokról beszámoló, döntéshozatal 
       Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 
 Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
 A TOP Plusz Élhető települések pályázat kapcsán ki kell választanunk a kertépítő vállalkozást, 
illetve ezzel kapcsolatban a műszaki ellenőrt is.  
A helyi gazdaságfejlesztési pályázatnál a tervező személyéről kellene dönteni.  
A Magyar Falu Program keretében is megjelent több pályázati lehetőség, ezekről is beszélni 
szükséges. 
Az Élhető települések pályázatnál a sportpark és a zöld-terület fejlesztés valósulhat meg a 
kertépítő által.  Az ajánlatok közül a 9.833.356 Ft a legkedvezőbb. Önerőt is biztosítanunk kell.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A pályázat még 2022-es, azóta viszont már emelkedtek az eszközök árai, így ez hatással van a 
szükséges önerő összegére is.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatokat 
hozta: 

102/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a TOP_PLUSZ-
1.2.1-21-NG1-2022-00061 kódszámon „Élhető településfejlesztés Nógrád 
községben” elnevezésű projekt kapcsán kertépítészeti munkálatok 
megvalósítására vonatkozó 3 darab ajánlat közül a legkedvezményesebb 
ajánlatot adó vállalkozással, a Kagro-Textil Kft.-vel kíván szerződést kötni. 
A vállalkozás az árajánlatban szereplő bruttó 9 833 356,- Ft díjért látja el a 
kertépítészeti munkálatokat. A képviselő-testület a szerződéskötésre 
felhatalmazza a polgármestert és kéri, hogy folyamatosan tájékoztassa a 
testületet a munkálatok megvalósulásáról. 

Határidő: 2023. december 31. 
Felelős: polgármester 

 



103/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a TOP_PLUSZ-
1.2.1-21-NG1-2022-00061 kódszámon „Élhető településfejlesztés Nógrád 
községben” elnevezésű projekt kapcsán kertépítészeti munkálatok 
megvalósításához a pályázati forrást maximum bruttó 1 000 000,- Ft 
önerővel kiegészíti. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon.  

Határidő: 2023. december 31. 
Felelős: polgármester 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Műszaki ellenőri feladatok ellátására is érkeztek be árajánlatok. A legkedvezőbb 308.483 Ft.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a műszaki ellenőri 
feladatok ellátásával kapcsolatban az alábbi határozatot hozta: 

104/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a TOP_PLUSZ-
1.2.1-21-NG1-2022-00061 kódszámon „Élhető településfejlesztés Nógrád 
községben” elnevezésű projekt kivitelezésének műszaki ellenőrzésére 
beérkezett 3 darab ajánlat közül, a legkedvezményesebb- bruttó 308 483.-Ft 
-összegű ajánlatot adó BUMA Kft-vel kíván szerződést kötni. 
A képviselő-testület a szerződéskötésre felhatalmazza a polgármestert és 
kéri, hogy folyamatosan tájékoztassa a testületet a munkálatok 
megvalósulásáról. 

Határidő: 2023. december 31. 
Felelős: polgármester 
 

Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A piacépítési pályázat kapcsán a kiviteli és engedélyeztetési tervek elkészítésével 
kapcsolatosan is beérkeztek az árajánlatok, melyek közül a legkedvezőbb 3.533.140 Ft. Itt több 
szakági tervező közreműködésére van szükség, egy komplex építmény készülhet majd el.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot 
hozta: 

105/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a TOP_PLUSZ-
1.1.1-21-NG1-2022-00007 kódszámon „Helyi termelők piacra jutásának 
elősegítése Nógrád községben” elnevezésű projekt kapcsán műszaki kiviteli 
és engedélyeztetési tervek elkészítésére a legkedvezőbb – bruttó 3 533 140.- 
Ft összegű- ajánlatot adó Varga János egyéni vállalkozóval kíván szerződést 
kötni. 

A képviselő-testület a szerződéskötésre felhatalmazza a polgármestert és 
kéri, hogy folyamatosan tájékoztassa a testületet a tervezés előrehaladásáról. 

Határidő: 2023. december 31. 
Felelős: polgármester 



 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A Magyar Falu Program keretében 7 pályázati lehetőség jelent meg. 2024. január 12-ig lehet 
benyújtani a pályázatokat. Pályázni lehet önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok 
fejlesztésére, óvodaépület fejlesztésére, temetők fejlesztésére, eszközbeszerzésre, játszóudvar 
kialakítására, kommunális eszközök beszerzésére, tanya-és falugondnoki busz beszerzésére.  
Két egymást követő évben nyújtottunk be pályázatot játszótér kialakítására, de sajnos egyik 
sem nyert. Szerintem idén is meg kellene próbálni.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Javasolnám, a temetőben a meglévő urnafal előlaptábláinak elkészítését. Ez kezelhető összeg 
lenne.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A temetőbe közlekedő utakat is kellene építeni. Ebből sokat kellene.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ugyanolyan előlapokat kellene az urnafalra, amilyenek már a meglévő 12 db. Ezek bézs színű 
gránitlapok.  
A játszótérrel kapcsolatban én nem fejleszteném a Taposópark területét, hiszen ott van egy 
beadott bölcsődeépítési pályázatunk, ami most forráshiány miatt szünetel. Javaslom a Jókai 
utcában kialakítani a játszóteret, mert Újtelken nincs játszótér.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A kommunális eszközbeszerzésnél egy olyan traktor megvásárlását, ami el tudja túrni a havat. 
Szerintem 15 M Ft-ért be lehet ilyet szerezni. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szerintem annyiért nem lehet olyat, csak körülbelül akkorát, mint amilyen már van az 
önkormányzatnak.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Elnézést, de csak most jutott eszembe, - sajnos nem voltam itt a múltkori testületi ülésen - hogy 
én szívesen adnék rostált biomasszát 90 Ft/kg áron szolgáltatással együtt.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az Angyalvár Óvodának erre a fűtési szezonra már van érvényes szerződése Diósjenő Község 
Önkormányzatával, de a következő fűtési szezonban mindenképpen kérünk tőled is árajánlatot.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Rendben. Szeretném megkérdezni, hogy a rendezési terv módosítását meg tudtuk már rendelni 
a nyertestől? Beérkezett a támogatási összeg? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Beérkezett, de nem a Keresztes Kristóftól, hanem egy másik helyi vállalkozótól. A szerződés 
meg lett kötve a tervező céggel.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A falubuszt nem kérjük, arra nem pályázunk? 



 
Varga Richárd polgármester: 
Ott falugondnoki szolgáltatást kell vállalni. Nálunk nincs falugondnoki szolgálat, ezért 
falugondnoki buszt nem lehet igényelni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az óvoda rendben van? Ott nincs szükség fejlesztésre? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A vízhálózat felújítása és elektromos fűtés kiegészítés lenne ott szükséges az óvodavezető 
elmondása alapján. A napokban csőtörés is volt az óvodában és akkor szembesültünk azzal, 
hogy az óvoda vízellátása a taposópark területéről van megoldva, így, ha bármi van, akkor az 
egész udvart fel lehet ásni. Kellene egy új mérőhelyet is kialakítani.  Beszéltem már a DMRV 
Zrt. képviselőjével, és támogatják a javaslatot. Ezt is bele lehetne tenni a pályázatba.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Új játszóteret lehet kialakítani, vagy fejlesztésről lehet csak szó? A központan lévő játszótér 
sincs túl jó állapotban.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ott az a gond, hogy az az alapterület nem biztos, hogy enged olyan fajta bővítést, amit mi 
elvárnánk. Amikor mi szabványosan kívánjuk telepíteni az eszközöket, meg van határozva, 
hogy milyen távolságon belül nem lehet egyéb dolog, az is meg van határozva, hogy milyen 
eszköz esetében kell leesés elleni burkolat. Szerintem nem fejleszthető, de megnézhetjük. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az óvodánál az ivóvíz mellett javasolnám a szennyvizet is rendbe rakni, valamint a fűtést is. 
Én infrafűtést javasolnék.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem tudom, hogy a rövid határidőbe beleférnénk-e. Ez sok tervezést igényel. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az önkormányzati tulajdonú ingatlanok fejlesztésébe mit veszünk bele? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Lehet bútorokat a szolgálati lakásba, Művelődési házba is, udvarburkolást is bele lehet venni. 
 
Piroska János alpolgármester: 
A felsorolt pályázatok közül most végül is melyek azok, amikre ajánlatot tettünk?  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Majdnem mindegyikre. Még eszembe jutott a régi öregek otthona, de oda 50 M Ft az semmi. 
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a hat 
pályázati lehetőség kihasználását, a pályázat benyújtását és az alábbi határozatot hozta: 

 

 



 

106/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete pályázat kíván 
benyújtani a Magyar Falu Program keretében „Önkormányzati tulajdonú 
ingatlanok fejlesztése, önkormányzati feladatellátáshoz kapcsolódó 
beszerzések” című alprogram több kategóriájában.  

Az „Óvoda épületének felújítása, korszerűsítése, óvodai férőhelybővítés” 
kategóriában az Angyalvár Óvoda vízhálózatának fejlesztésére és kiegészítő 
elektromos fűtési lehetőség kialakítására, a „Temetők kisléptékű 
infrastrukturális fejlesztési” kategóriában a meglévő urnafalra fedőtáblák 
beszerzésére és a temetőben közlekedési utak kialakítására, az 
„Eszközbeszerzés” kategóriában a Művelődési ház a hang- és 
fénytechnikájának korszerűsítésére és a Szolgálati lakáshoz kapcsolódó 
bútorok megvásárlására, az „ Óvodai játszóudvar, közterületi játszóterek 
fejlesztése” kategóriában a Jókai utcában új közterületi játszótér 
kialakítására, a „Kommunális eszközök beszerzése” kategóriában 
kommunális feladatok ellátására alkalmas munkagép, munkaeszköz 
beszerzésére kíván pályázatot benyújtani. 

A képviselő-testület felkéri a jegyzőt és polgármestert, hogy a pályázatok 
benyújtásáról gondoskodjanak.  

 

Határidő: 2024. január 15. 
Felelős: jegyző és a polgármester 
 

A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a pályázati beszámolót 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 

107/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja az 
előterjesztés szerinti pályázati tájékoztatást. 

A testület felkéri a jegyzőt, hogy a pályázati lehetőségekről és a pályázatok 
sorsáról a testületet folyamatosan tájékoztassa. 

Határidő: értelemszerű 
Felelős: jegyző 

 

 
12. Szabályozási vonalakról döntéshozatal. 
       Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Kérem Jegyző Asszony ismertesd a napirendi pont tartalmát. 
 
 



 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Egy rendeletmódosítás következtében minden települési önkormányzatnak 2024. január 1-ig el 
kell végeznie a szabályozási vonalak felülvizsgálatát. A főépítész elmondta, hogy ezek a 
szabályozási vonalak úgy lettek felülvizsgálva néhány éve, hogy az Útügyi hatóság 
engedélyezte és a HÉSZ-nek is megfelelőek. Tehát jelen esetben arról kell dönteni, hogy a 
HÉSZ-ben szereplő szabályozási vonalak továbbra is fennállnak.   
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot 
hozta: 

108/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja a 
Polgármester tájékoztatását Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-
testülete 13/2007.(XII.29.) önkormányzati rendeletével elfogadott Helyi 
Építési Szabályzat mellékletét képező szabályozási terven szereplő 
szabályozási vonalakról. 
A Képviselő-testület megállapítja, hogy a terven szereplő valamennyi 
szabályozási vonal tekintetében továbbra is fennáll a közérdekű elrendelési 
indok, ezért a szabályozási vonalakat változatlan formában megtartja, azokon 
nem változtat. 

 
A Képviselő-testület az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 
1997. évi LXVIII. törvény 60. (15) bekezdése szerint a szabályozási vonalak 
felülvizsgálati kötelezettségének eleget tett. 

 
Határidő: 2024. január 1. 
Felelős: polgármester 

 
 
13. 2024. évi munkaterv megtárgyalása, elfogadása 
       Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az ellátandó feladatok figyelembevételével kerültek megállapításra a munkatervben szereplő 
pontok és testületi ülések időpontjai. Ez egy tervezet az élet ezt bármikor felülírhatja. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ebbe nem férne bele májusban egy falugyűlés? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Itt most a képviselő-testületi ülésekről kell határozni a testületnek, a falugyűlésről nem kell 
dönteni. 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a munkatervet 
és az alábbi határozat szerint döntött: 

 

 



109/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2024. évi munkatervet 
az alábbiak szerint fogadja el.  

JANUÁR 30. (kedd) 16.00 óra 
 

1. 2024. évi költségvetés előkészítése, rendelet tervezet benyújtása 
2. 2024.évi rendezvénynaptár elfogadása 
3. Pályázatokról tájékoztatás 
4. Polgármester szabadságolási ütemterve 
5. Nemzetiségi Önkormányzattal kötött megállapodás felülvizsgálata 
 
 

FEBRUÁR 27. (kedd) 16.00 óra 
 

1. Az önkormányzat 2024. évi költségvetési rendeletének megtárgyalása, jóváhagyása 
2. Nógrád Község Önkormányzata közbeszerzési tervének megtárgyalása és 

elfogadása 
3. A Közös Hivatal 2023. évi működéséről beszámoló 
4. Pályázatokról tájékoztatás 
5. Március 15-i rendezvény előkészítése 

 
 

 MÁRCIUS 26. (kedd) 16.00 óra 
 

1. Tájékoztatás a háziorvos, házi gyermekorvos és a védőnői szolgálat 
tevékenységéről 

2. Pályázatokról tájékoztatás 
3. ……………………………………………… 

 
 
 
 

ÁPRILIS 30. (kedd) 16.00 óra 
 
1. Az önkormányzat 2023. évi költségvetés végrehajtásáról szóló 

zárszámadási rendelet megvitatása, elfogadása 
2. Pályázatokról tájékoztatás 
3. Éves belső ellenőrzési jelentés jóváhagyása 

 
MÁJUS 28. (kedd) 16.00 óra 

 
1. Beszámoló a gyermekek helyzetéről, gyermekvédelmi feladatok ellátásáról  (2023.) 
2. Adóhatóság 2023. évi tevékenységéről beszámoló  
3. Beszámoló a katasztrófavédelem és tűzoltóság munkájáról 
4. Augusztus 20-i rendezvény előkészítése 
5. Pályázatokról tájékoztatás 
6. Óvodáztatási és beiskolázási támogatás összegéről döntés 
7. ……………………………………………… 

 
 
 
 



AUGUSZTUS 27. (kedd) 16.00 óra 
 

1. Tájékoztatás az óvodai intézmény tanévkezdéséről, beszámoló az óvodai ellátásról 
2. Beszámoló az önkormányzat I. féléves gazdálkodásáról, költségvetés módosítása 
3. Étkezési térítési díjak felülvizsgálata 
4. Szociális célú tűzifa támogatásról rendelet elfogadása 
5. Beszámoló a bizottság munkájáról 
6. BURSA HUNGARICA pályázathoz csatlakozás és feltételeinek megtárgyalása 
7. Szüreti Felvonulás és Bál előkészítése 
8. Idősek napja rendezvény előkészítése 
9. Október 23-i megemlékezés előkészítése 
10. Pályázatokról tájékoztatás 
11. ………………………………………… 

 
OKTÓBER 15. (kedd) 16.00 óra 

Alakuló ülés 
 

1. HVB elnökének tájékoztatója, megbízólevelek átadása 
2. Polgármester eskütétele 
3. Képviselők eskütétele 
4. Polgármesteri program ismertetése 
5. SZMSZ módosítása 
6. Alpolgármester választása, eskütétele 
7. Polgármester és alpolgármester tiszteletdíjának, költségtérítésének megállapítása 
8. Képviselők tiszteletdíjának megállapítása 
9. Bizottság tagjainak megválasztása, eskütétele 
10. Jegyző tájékoztatója 

 
NOVEMBER 26. (kedd) 16.00 óra 

 
1. Közmeghallgatás 
2. Mikuláscsomag, idősek támogatásáról döntés 
3. Pályázatokról tájékoztatás 
4. 2025. évi munkaterv megtárgyalása 
5. 2025. évi rendezvénynaptár megtárgyalása 
6. 2025. évi ellenőrzési terv jóváhagyása 

 
A testület felkéri a polgármestert, hogy az üléseket a fentieknek megfelelően hívja össze. 
A testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a testület munkáját a munkatervben 
foglaltaknak megfelelően szervezzék és az előterjesztésekről gondoskodjanak. 
 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester és jegyző 

 

 
14. 2024. évi rendezvénynaptár megtárgyalása 
       Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az előző évek gyakorlatához igazodva, tervezésre került a 2024. évi rendezvénynaptár, mely 
az önkormányzati rendezvényeket tartalmazza. Ha a testület ezt elfogadja, utána megküldjük a 



civil szervezeteknek, egyházaknak, intézményeknek véleményezésre, kiegészítésre. Ezután 
készülhet el a végleges változat.  
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a 
rendezvénynaptár tervezetet és az alábbi határozat született: 

110/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2024. évi 
rendezvénynaptár tervezetét az alábbiak szerint fogadja el: 

 

Január 13. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Február 10. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Február 10.  Ping-pong kupa az iskolában Önkormányzat 

Március 9. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Március 15. 1848-as forradalom-ünnepség, 
koszorúzás 

Önkormányzat 

Április 13. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Április 27. Társadalmi munka a településen Önkormányzat 

Május 11. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Június 8. Termelői-és kézműves piac Önkormányzat 

Július 13. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Augusztus 10. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Augusztus 20. Nemzeti ünnep - ünnepség Önkormányzat 

Szeptember 14. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Szeptember 28. Szüreti felvonulás és bál Önkormányzat 

Szeptember 29. Őszi vigalom Önkormányzat 

Október 4. Idősek Napja Önkormányzat 

Október 12. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

Október 23. 56-os forradalom-ünnepség, 
koszorúzás 

Önkormányzat 

November 9. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

December 1. Adventi első gyertyagyújtás Önkormányzat 

December 7. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 

December 8. Adventi második gyertyagyújtás Önkormányzat 

December 15. Adventi harmadik gyertyagyújtás Önkormányzat 



December 22. Adventi negyedik gyertyagyújtás Önkormányzat 

 

A tervezetet a civil szervezetekkel és a szomszédos településekkel véleményeztetni kell. 

A testület felkéri a polgármestert, hogy a tervezetet az érintetteknek küldje meg 
és a beérkezett véleményeket a következő testületi ülésen ismertesse. 

Határidő: értelemszerű 
      Felelős: polgármester 
 

 
15. Gyerekek mikuláscsomagjáról tájékoztatás, idősek támogatásáról döntés 
       Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ülésünket megelőzően az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság tárgyalt az 
időseknek adható támogatás lehetőségéről, összegéről.  Tavaly 5000 Ft-ot tudott adni az 
önkormányzat a 65 év feletti lakosoknak, idén a bizottság javaslatot tett emelésre, így 6000 Ft-
ot kaphat minden jogosult. Ezen kívül szeretnénk még kiegészíteni a támogatottak körét, 
fogyatékkal élők és hátrányos helyzetben lévők is megkapnának ezt az összeget.  
Megvásároltuk a mikuláscsomagokat, melyek az óvodás és iskolás gyerekek körében kerülnek 
majd kiosztásra. Testületi döntés ez ügyben nem volt szükséges, hiszen a csomagok értéke nem 
haladta meg a képviselő-testületi felhatalmazás alapán, saját döntési körben használható 
összeget. 
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot 
és az alábbi határozat született: 

111/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete 6.000, - Ft 
összegű rendkívüli települési támogatást biztosít minden Nógrád 
községben állandó lakcímmel rendelkező 65 év feletti lakos és az 
Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság döntése alapján 
fogyatékkal élő személyek részére.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon.  

 

Határidő: 2023. december 31. 
Felelős: polgármester 
 

16. A Nógrádi Híradás c. újság kiadása 
       Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az SZMSZ rendelkezik, hogy minden évben kiadjuk a Nógrádi Híradás c. újságot. Kértünk 
árajánlatot 700 db újság nyomtatására. Két lehetőség van, az egyik, hogy a borító színes lenne, 
az újság belseje pedig fekete-fehér. Ez 165.000 Ft lenne. A másik lehetőség pedig, hogy a teljes 



újság színesben kerül nyomtatásra. Ez pedig 240.000 Ft-ba kerülne. Erre még grafikai költség 
jön.  
Az újságcikkek beadási határideje már lejárt, de rugalmasan még adtunk lehetőséget, hogy még 
pótolják.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Színesben a fotók jobban érvényesülnek. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én a fekete-fehérre szavazok. 
 
A testület 5 igennel, 1 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta az újság színes változatban 
történő kiadását és az alábbi határozatot hozta: 

112/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Híradás 
elnevezésű újság 2023. évi I. számú kiadását színes nyomtatásban, 700 
példányban kívánja kiadni. Az újságok nyomtatásával a Front Grafika Kft-t 
bízza meg, mely a színes nyomtatást 295 Ft/db+ áfa áron és a szerkesztést 
9 000 Ft/óra+áfa áron vállaja. 

A testület felkéri a polgármestert, hogy az újságok kinyomtatását, 
szerkesztését rendelje meg és a nyomdai munkákkal kapcsolatos további 
intézkedéseket tegye meg.  

Határidő: 2023. december 31. 
Felelős: polgármester 

 
17. Önkormányzati tulajdonú földek haszonbérbe adása 
       Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az önkormányzat tulajdonában állnak mezőgazdasági művelésre alkalmas területek, a 
Mikszáth utca mögötti, feletti, illetve az Árpád utca folytatásában, valamint a Feketevíz soron 
lévő területek. Ezek a területek bérbe voltak, illetve vannak adva helyi lakosok részére. Néhány 
szerződés lejárt október 31-én, azonban vannak olyan szerződések, amelyek 25 évre köttettek, 
tehát ezek csak 2042-ben fognak lejárni.  
A lejárt szerződéseknél a bérleti díj 2 Ft/m2 volt, a testület 2018. október 31-én viszont arról 
döntött, hogy 5 Ft/m2 legyen a bérleti díj, de ettől függetlenül 2 Ft/m2 összeg szerepel a 
szerződésekben.  
Megkerestük a bérlőket, akik bérelték a földeket, van, aki már nem szeretné tovább művelni, 
de van, aki igen, illetve vannak olyanok, akikkel még nem sikerült egyeztetni. Úgy gondolom, 
hogy a 2018-as döntésnek megfelelően minimum 5 Ft/m2 áron kellene bérbe adni ezeket a 
területeket.  
Érkezett egy vételi szándék is az Árpád utca folytatásában lévő két mezőgazdasági területre, a 
061/10 és 061/11 hrsz-ú ingatlanokról van szó.  A kérelmező nemrégiben végzett méhészként 
és szeretne ott gazdálkodni. Az egyik területet már a családja tartja rendben jónéhány éve. A 
vételi szándék szerint 1000 Ft/m2 árat fizetne a vevő.  



Tehát döntenie kell a testületnek egyrészt arról, hogy a bérleti szerződések milyen összeggel, 
mennyi időtartamra legyenek megkötve. Másrészt pedig, hogy az említett két ingatlant el 
kívánja-e adni a kérelmezőnek. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha megnézzük, ez igen szép két nógrádi telek. Ha a rendezési terv érvényben van, akkor ezt 
így el sem adhatjuk.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A bérleti szerződések előkészítésénél merült az fel, hogy van, aki megvásárolná.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ha a testület úgy dönt, hogy eladja, akkor meg kell vizsgálni, hogy jogilag ez hogyan 
lehetséges.  
 
A képviselő testület tagjai a térképen tanulmányozzák a szóban forgó ingatlanok 
elhelyezkedését.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ez az adásvétel rendezési tervet, utcaképet mindent érint. Ezzel a történettel az önkormányzat 
hatalmas gondot venne a nyakába.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az egyik iraton úgy van, hogy még kéri a 061/8 hrsz-ú területet is. Most azt mégsem kéri? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nem szabad most olyan döntést hoznunk, ami majd később az önkormányzatnak plusz feladatot 
fog jelenteni.  Önkormányzati érdekeknek nem felel meg a kérelem. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Térjünk vissza a földhaszonbérleti szerződésekre.  
Tehát, aki egyetért azzal, hogy 5 Ft/m2 áron adjuk bérbe az önkormányzati tulajdonú földeket 
és ezen az áron 5 évre kössük a szerződéseket kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze! 
 
A testület egyhangúlag 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta az elhangzott 
javaslatot és az alábbi határozat szerint döntött: 

113/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a mezőgazdasági 
művelésre alkalmas földterületeket az alábbi feltételekkel kívánja bérbe 
adni: 
- Bérleti szerződéseket kell készíteni 2023. november 1-jétől kezdődően 5 
éves időtartamra 2028. október 31-ig az alábbi feltételekkel: 
- A bérleti szerződést a testület döntése alapján a polgármester írja alá. 
- A bérleti díj 5 Ft/m2 minden megkezdett naptári évre vonatkozóan. 
- A bérleti díjat évente egy összegben legkésőbb október 31-ig kell 
megfizetni az önkormányzat pénztárába vagy az önkormányzat számlájára. 
- A bérlő évelő növényt, egyéb, más eszközöket, például támrendszert, csak 
az önkormányzat írásos engedélyével helyezhet el. 



- Az önkormányzat fenntartja magának azt a jogot, hogy amennyiben a 
területre szüksége van 3 hónapos határidővel a bérleti szerződést 
felmondhatja. Törekedni kell 
arra, hogy a termények betakaríthatók legyenek. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
Piroska János képviselő: 
A korrektség azt kívánja tőlünk, hogy aki eddig bérelte azt a földet, amire most a Rottek Dávid 
beadta a kérvényt, azokat illetné meg a bérlés joga.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A bérleti szerződés lejárt, eddig egy személy bérelte azokat a területeket, a Rottek Dávidot nem 
mi kértük fel, magától adta be a vásárlási kérelmet.  
 
A testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással a benyújtott kérelmet nem támogatta 
és az alábbi döntést hozta: 

114/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete nem kívánja eladni 
a Nógrád 061/10 és 061/11 hrsz-ú önkormányzati tulajdonú ingatlanokat. A 
későbbiekben amennyiben építési céllal szeretné megvásárolni az érintett 
területeket nógrádi lakos, abban az esetben a képviselő-testület újra 
tárgyalja az eladás lehetőségét.  

Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
18.Szüreti felvonulás - Őszi vigalom rendezvény pénzügyi elszámolása 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Táblázat formájában kiküldésre került az elszámolás. A költségvetésünk szerint 1.750.000 Ft volt 
a tervezett kiadásunk, a bevétel pedig 1.000.000 Ft. Ehhez képest 1.904.023 Ft volta a kiadásunk 
és 940.000 Ft volt a bevételünk. Azt gondolom, hogy ez elfogadható elszámolás.  

 
A testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az elszámolást és az alábbi 
döntést hozta: 

115/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete megismerte és 
elfogadja az Őszi vigalom, Szüreti felvonulás és Bál című rendezvény 
elszámolását. A testület kéri a polgármestert, hogy a rendezvények 
költségeiről, bevételeiről folyamatosan tájékoztassa a képviselő-testületet.  

Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 



 
 

19.Kevevári Kristóf és neje Nógrád 1134 hrsz-ú építési telek vásárlása  
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 

Varga Richárd polgármester: 
Az előző testületi ülésen már döntöttünk az 1134 hrsz-ú építési telek eladásáról, majd a 
határozatban megjelölt vevők az ügyvédnél jelezték, hogy mégsem kívánják megvásárolni a telket. 
Azt a határozatot vissza kell vonni és egy új határozatban kijelölni az új személyeket, akik a vételi 
szándékot jelezték, Kevevári Kristófot és nejét. 
 
A testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatokat és az alábbi 
határozatokat hozta: 

116/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 93/2023.(X.18.) 
képviselő-testületi határozatát visszavonja, mivel határozatban szereplő személyek 
mégsem kívánják megvásárolni a 1134 hrsz-ú ingatlant, így a határozatot nem lehet 
végrehajtani. 

Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

117/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 1134 hrsz-ú telek 
eladásával kapcsolatban az alábbi határozatot hozza:  

1. A Nógrád 1134 hrsz-ú 1054 m2 alapterületű, kivett beépítetlen terület művelési 
ágú ingatlan vevőjéül ½ - ½ tulajdoni arányban Kevevári Kristóf és Kevevári Réka 
2600 Vác, Kis utca 13. szám alatti lakosokat jelöli ki. 

2. A telek értéke 7.000.000 Ft, melyből az önkormányzat arra tekintettel, hogy a 
kérelmező gyermeket nevel, 700.000 Ft összegű kedvezményt nyújt. A telek vételára 
tehát bruttó 6.300.000 Ft, amelyet a vevő az adásvételi szerződés aláírásakor egy 
összegben megfizet. A kedvezményt az önkormányzat azért nyújtja, mert a telekre 5 
éves beépítési kötelezettséget ír elő, és a vevő köteles vállalni, hogy gyermekével 
együtt 5 éven belül a felépült ingatlanban állandó lakcímet létesítenek. 

3. Az önkormányzat a beépítési kötelezettség biztosítására 5 év elidegenítési tilalom 
bejegyzését kezdeményezi. Hozzájárul azonban, hogy a CSOK és hitelfelvétel 
szempontjait szem előtt tartja és ahhoz minden hozzájárulást megad.  

5. Amennyiben a tulajdonos nem kíván építkezni az ingatlanon vagy 5 éven belül 
nem teljesíti a beépítési kötelezettséget, az önkormányzat visszavásárolja az 
ingatlant. Az önkormányzat az ingatlanon visszavásárlási jogot alapít, kéri a 
visszavásárlási jog feltüntetését az adásvételi szerződésben és a bejegyeztetését az 
ingatlannyilvántartásban. Az ingatlan önkormányzat általi visszavásárlási ára 



5.300.000 Ft, melyet a visszavásárlási jog létesítéséről szóló megállapodás is 
tartalmaz. 

6. Az adásvétellel kapcsolatos költségek a vevőt terhelik. A testület felkéri a 
polgármestert, hogy a fenti tartalommal az adásvételi szerződést kösse meg.  

Határidő: 2023. december 15. 
Felelős: polgármester 

 
 

20.Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány kérelme 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Az alapítvány elnöke itt van az ülésen, ezért megkérdezem, hogy kívánja-e kiegészíteni 
beadványát? 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Nem, köszönöm. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Két részre osztható a kérelem, az egyik a vároldalban lévő erdősávok ritkítása, gyérítése, 
esetenként tarra vágása. Én már beszéltem az Ipolyerdő Zrt. vezetőjével a lehetőségeinkről. Arról 
tájékoztatott, hogy az elkövetkezendő 10 évben biztos, hogy lesz lehetőség az erdő 
karbantartására. Javasolta, hogy jelöljük ki közösen a fákat, és ő készít egy tervet arra 
vonatkozóan, hogy mi módon lehetne ebben az önkormányzatnak eljárni. 
A másik része a kérelemnek az alsó részben történő kecskelegeltetés, melyet Ujhelyi Balázs most 
is végez a vároldalban. Ez lenne a legtermészetesebb módja a vároldal karbantartására.  
Ha Ujhelyi Balázs megkeresi majd az önkormányzatot kérelmével és be tudja tartani azokat, 
amiket eddig is kértünk, akkor minden további nélkül támogatható.  
Van még az alapítvány alapító okiratának módosítása, ami a kuratórium tagjait érinti.  

 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ujhelyi Balázsnak köszönettel tartozunk munkájáért. Küldjünk neki egy karácsonyi képeslapot. 
Azt gondolom, hogy a vár déli oldalán lévő erdő jó, hogy ott van. Ne akarjuk irtani. Ha vannak 
benne száraz, vagy veszélyes fák, akkor vágjuk ki, de ne irtsuk! 

                                                                                       
Varga Richárd polgármester: 
A beadvány nem is erről szól! Arról szól, hogy a lombkoronának olyan szinten történő lejjebb 
hozatala, hogy ne nőjjön fel a várfalak takarására. Jobban látható legyen a várfal.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Annak idején nagyon sok munkába került, hogy eljussunk oda, hogy a nagy erdőterületből a várat 
lehessen látni. A déli oldalba fenvvest, csert és tölgyet telepítettek az 50-es évek elején, hogy a 
talajeróziót és a lehulló köveket kivédjék. A falak és ahol az erdő kezdődik, azt a részt le lehetne 
legeltetni, mert az kimondottan kecsketáplálék. Végig kellene gondolni egy szakaszos tisztítást, 
nem tarra vágást.  
 

 



Keresztes Konrád képviselő: 
Ha kivágunk a vékonyabb akácból, akkor az ágakból lehetne fonni a meglévő fák közé egy kerítést.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Az Ujhelyi Balázs ajánlotta, hogy a várkapu előtti területen is legeltetne, de az emlékmű mögött 
kellene eljárni az állatoknak és kárt tehetnek az emlékműben.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Néhány évvel ezelőtt foglalkoztunk a testületi ülésen ezzel a témával, és akkor is támogatólag 
álltak az általunk elképzelt környezetrendezéshez. Az akác tájidegen növényként van 
aposztrofálva, ezért annak a vegyszerrel történő irtását sem tiltották. Adtak segédletet is, hogy 
milyen anyagot használjunk. Javaslom, hogy vegyük fel velük a kapcsolatot.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Zanati úr felajánlotta, hogy segít, ha szükséges. Szakember és gyakorlata is van benne.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Kérném, hogy a kecskék tulajdonosa vegye komolyan a villanypásztor elhelyezését, mert nagy 
károkat tudnak a kecskék okozni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Javaslom, hogy járjuk körül a témát, beszéljünk az illetékesekkel, utána tudunk dönteni. A 
legeltetéssel kapcsolatban várjuk az Ujhelyi úr levelét. Azt is körül kell majd járni, hogy hogyan 
tud karókat kihelyezni anélkül, hogy bevonjuk a régészt.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Volt még egy olyan kérésünk, hogy a falak környezete és onnan a 10 méteres sáv kaszálóvá legyen 
átminősítve.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az együttműködést szorgalmazva, igyekezni fogunk, hogy a levelek, ügyiratok mihamarabb 
eljussanak az alapítványhoz.  

 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
A vár lezárását jelző táblának az elkészíttetését vállalja az alapítvány.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Köszönjük! 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Néhány éve már a testület tárgyalta a vár oldalán a fakivágást. Ha jól emlékszem az első ütemterv 
megvolt, 20 méteres távba jött le. A második és a harmadik ütemterv is megvolt már. Nem minden 
fa volt kivágva, mert nem fértünk hozzá.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A legeltetéshez kapcsolódóan én ingyenesen rendelkezésre bocsájtok karókat a villanypásztorhoz. 
Ahol nem lehet beütni a karókat a földbe, ott beton talppal ellátott karókat biztosítok.  
 
 
 



Varga Richárd polgármester: 
Az alapító okiratra visszatérve, a tagok esetében van változás, vagy van olyan pont, ahol változás 
van? 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
A kuratóriumi tagok létszáma 7 főről 5 főre csökkent, más eltérés nincsen. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az alapítónak legalább egy fő képviselőt kell delegálnia az alapítványába. Itt még Papp László 
képviselő szerepel, de ő 2023. december 31-vel lemond képviselői mandátumáról, helyette pedig 
másik tagot kell delegálni. Erről majd döntenie kell a testületnek.  
 
A testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az abban 
foglaltakat és az alábbi határozatot hozta: 

118/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja Nógrád 
Várának Megmentéséért Alapítvány az Alapító Okirat módosításával, a 
kecskék legeltetésével és a várhegy oldalában található fák kivágásával 
kapcsolatos javaslatait. 

A testület felkéri a polgármester, hogy a favágáshoz szükséges engedélyeket 
szerezze be, az ehhez kapcsolódó szakértői munka elvégzésére kérjen 
árajánlatot és erről tájékoztassa a képviselő-testületet.  

A testület az Alapítvány elnökét kéri, hogy az alapító okirat módosításáról 
és a hivatalos átvezetéséről gondoskodjon. 

Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester, Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke 

 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én azt gondolom, hogy Papp László képviselő társammal komoly erkölcsi problémák vannak. 
Ennek az embernek vannak erkölcsei. Ez egy rendes ember. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Én is így gondolom, tiszteletben kell tartani a döntését. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ki következő képviselőjelölt? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Dinnyésné Hvizsgyalka Mónika. Amennyiben nem áll fent összeférhetetlenség és vállalja a 
tisztséget, akkor ő kerül be a képviselő-testületbe.  
 
 
22 óra 10 perckor Keresztes Konrád képviselő egyéb elfoglaltsága miatt távozik az ülésről. 
 
 
 

 



21.Partnerségi egyeztetés lezárása - M2 autógyorsforgalmi út I. ütem Rétság elkerülő szakasz 
útépítés 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Varga Richárd polgármester: 
A törvényi előírásoknak megfelelően megtörtént a partnerségi egyeztetés az M2 autóúttal 
kapcsolatban, melynek lezárásáról kell most döntést hozni.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Hol fog elmenni ez az út? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nógrád községet 4.5 km-re közelíti meg, de a közigazgatási határát érinti. Gyakorlatilag, ahol most 
bejövünk a kettesről, ott lesz egy körforgalom, az lesz a nőtincsi csomópont. A Nőtincsi tó fölött 
fog elmenni az út. Kb. fél hektáros erdősávot érint, ahol le és felhajtó részek lesznek.  
Olyan szempontból mégis érint minkent, hogy fogunk kapni majd egy utat, ami a tulajdonunkba 
és kezelésünkbe kerül, Ezek újonnan kerülnek megépítésre. 

 
A testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatokat hozta: 

119/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az M2 
autógyorsforgalmi út I. ütem Rétság elkerülő szakasz tervei és a 
településrendezési követelmények, valamint a helyi építési szabályzat 
közötti összhang megteremtése érdekében szükséges településrendezési 
eszközök módosításának tartalmát meghatározó települési főépítészi 
feljegyzést megismerte és azt elfogadja, jóváhagyja. 

           Határidő: azonnal 
           Felelős: polgármester 
 

 
120/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. 
pontja, valamint az egyes tervek, illetve programok környezeti vizsgálatáról 
szóló 2/2005. (I. 11.) Korm. rendelet 5. § (3) bekezdésében kapott 
felhatalmazás alapján, és az egyes tervek, illetve programok környezeti 
vizsgálatáról szóló 2/2005. (I.11.) Korm. rendelet 4.§-ában kapott 
feladatkörében eljárva úgy dönt, hogy Nógrád község településrendezési 
eszközei módosítására vonatkozó környezeti értékelését nem készítteti el. 

  A képviselő-testület a fenti tárgykörre vonatkozó döntését az alábbiakkal   
indokolja: 

A módosítással érintett területre vonatkozóan nem látja szükségét a 
környezeti vizsgálat lefolytatásának, tekintettel arra, hogy a tervezett 
változtatás várható környezeti hatása nem jelentős, valamint a felelős 
szervek a környezeti vizsgálat elkészítését nem tarották szükségesnek, 



továbbá a településrendezési eszközök módosítását szükségessé tevő, 
Nógrád település közigazgatási területét érintő tervezett közlekedési 
beruházás Pest Vármegyei Kormányhivatal által PE/KTF/444-10/2018. 
számon kiadott és PE/KTFO/150-5/2023. számon módosított 
környezetvédelmi engedéllyel rendelkezik 

A képviselő-testület döntéséről és indokairól - a 2/2005. (I. 11.) Korm. 
rendelet 5. § (3) bekezdése alapján - értesíti a várható környezeti hatások 
jelentőségének eldöntésébe bevont környezet védelméért felelős szerveket. 

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 

121/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Az M2 autógyorsforgalmi út I. ütem Rétság elkerülő szakasz útépítési tervei 
és a településrendezési eszközök közötti összhang megteremtése érdekében 
Nógrád község településrendezési eszközeinek módosításával kapcsolatos 
partnerségi egyeztetés során a településrendezési eszközök módosításának 
véleményezésére nyitva álló határidőn (2023. november 6. - november 22.) 
belül a lakosságtól, érdekképviseleti, civil és gazdálkodó szervezetektől, 
vallási közösségtől (a továbbiakban együtt: partnerek) észrevétel, vélemény 
nem érkezett.  Nógrád Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről, 
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 
419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 66. § (7) bekezdése 
figyelembevételével a terv partnerségi egyeztetését lezárja.  

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a településtervek 
tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes 
településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) 
Korm. rendelet 67. § (1) bekezdés alapján a záró szakasz 
kezdeményezéséhez az E-TÉR felületre töltse fel a véglegesített tervezetet. 

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 

 
22.Egyebek 

 
- Döntés közigazgatási szünetről 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Kormányrendelet rendelkezik arról, hogy 2023. december 27. és 2024. január 1. között 
közigazgatási szünetet rendelhet el a képviselő-testület. Ez 3 munkanapot érintene, kérem a 
testületet, hogy támogassa ezt a lehetőséget, hogy a hivatal dolgozói több napot tölthessenek 
családjukkal az ünnepek alatt.  
 
 
 



A testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozta: 

122/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a 2023. évi téli 
igazgatási szünet elrendeléséről szóló 407/2023. (VIII. 30.) Korm. rendelet (1) 
és (2) bekezdése alapján a Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatal Nógrádi 
Hivatalában 2023. december 27. és 2024. január 1. napja közötti 
időtartamban igazgatási szünetet rendel el. 

Határidő: 2024. január 1. 
Felelős: jegyző 

 
- Hóeltakarításra, síkosságmentesítésre vonatkozó ajánlatok tárgyalása 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Kiküldésre kerültek az ajánlatkérők, de eddig csak nemleges választ kaptunk. A megkeresett 
vállalkozók leginkább eszközhiányra hivatkoztak. Sajnos ez hálátlan feladat. Senki sem örül 
annak, ha nem megfelelő jelzéssel illetik azért, mert nem képes arra, hogy egyszerre az összes 
belterületi és külterületi utat letakarítsa. Eddig is úgy volt, hogy először a tömegközlekedések 
eléréséhez szükséges utakat tisztítottuk, iskola, óvoda, posta, orvosi rendelő útvonala mentén 
haladtunk.  
A nem szilárd útburkolatú utakon a hóeltakarítás szintén hálátlan feladat, mert, ha teljesen 
leengedik az eszközt, akkor tönkremegy. Szűk utcákról beszélünk, főleg az Almáskert ilyen, ahol 
utána az a probléma, hogy a kavicsot betúrja a kapukba a traktor. Itt inkább a síkosságmentesítés 
kivitelezhető.  
Várok Szendehelyről egy visszaigazolást, ott talán van szabad kapacitás, illetve Diósjenő 
önkormányzatánál van egy eszköz, amit majd a későbbiekben megbeszéljük, hogy milyen módon 
tudjuk bérelni.  
Önkormányzatunknak egy kistraktora van. Egyik nap a pótkocsi van rajta, mert szállítania kell, 
másnap legyen rajta a hóeke, vagy a szóró, mert esett a hó, úgyhogy ezt nem könnyű megoldani. 
A közmeghallgatáson Srám Péter felajánlotta, hogy ő akár társadalmi munkában segítené ezt a 
feladatellátást. Én fel fogom őt keresni és kidolgozzuk, hogy hogyan lehetne ezt megoldani. 
Ezúton is köszönjük neki a felajánlást.  
Aki ezt elvállalja, annak tulajdonképpen három és fél hónapig nincs utazás, nincsen semmi, mert 
bármikor olyan időjárás lehet, hogy menni kell. Ezért is lett bevezetve a készenléti díj, hogy 
valamennyire kompenzálva legyen a vállalkozó.   
Nógrád község tulajdonába került a vár alatti útszakasz, így itt is gondoskodni kell ennek tisztán 
tartásáról, de ezt eddig is megtettük.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Most fognak szembesülni azok az emberek, akik eddig csak kritikát fogalmaztak meg, hogy 
mekkora probléma ez. Sokan gondolják úgy, hogy ez milyen jól meg van fizetve. Itt örökös 
készenlétben kell lenni.  

 
Varga Richárd polgármester: 
Szerintem nem fognak ezzel szembesülni, hanem ellenkezőjére fordítják és ezt is támadásnak 
fogják fel, hiszen jönnek a választások, és itt mindent negatívba kell húzni.  
 



- A Nógrád név használata 

Varga Richárd polgármester: 
Még egy ügyről szeretném, ha tárgyalnánk itt az egyebek napirendi pont alatt. Ez az anyag nem 
került kiküldésre, mert most küldte az e-mailt a hölgy, aki azt kéri, hogy a Nógrádi Mancsok 
Kutyaiskola mellett szeretnének egy civil szervezetet működtetni Nógrádi Mancsok Kutyás 
Sportegyesület néven. Céljuk az lenne, hogy olyan pályázati támogatásokkal tudjanak 
fejlesztéseket végrehajtani, amit most nem tehetnek meg. Többször kértünk és kaptunk már 
segítséget a hölgytől. Én javaslom, hogy támogassuk a kérelmet.  
 

A testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az alábbi 
határozatot hozta: 

123/2023.(XI.28.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja 
Zsámberger Krisztina kérelmet. A testület hozzájárul ahhoz, hogy a Nógrádi 
Mancsok Kutyás Sportegyesület használhatja az egyesület nevében a 
„Nógrádi” nevet. 

A testület kéri a polgármestert, hogy a kérelmezőt értesítse a döntésről.  

Határidő: értelemszerű 
            Felelős: polgármester 
 

Napirend utáni hozzászólások: 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Én szeretném javasolni, hogy még decemberben tartsunk falugyűlést.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nézzünk időpontot, nagyon sűrű már a program. Szerintem legyen 15-én pénteken 18 órakor. 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én akkor nem érek rá sajnos.  
 
A testület elfogadta a javasolt időpontot és a falugyűlés még idén megtartásra kerülhet. 
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív 
részvételt és az ülést 22 óra 36 perckor berekesztette. 
 

k.m.f. 

 

Varga Richárd                         Ciuleacné Drajkó Adrienn 
                          polgármester                 jegyző 
 
 
 
 

            Kovács Ágnes                                              Karcag Sándorné 
jegyzőkönyv hitelesítő                                  jegyzőkönyv hitelesítő 


